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NEDELJA
Ljubljana 

7. januarja

1962

la lažetek 
ni bilo slabo
(Posebno poročilo republiškega referenta za smučarske teke tov, Liukeja kurenti in ki so prišli pač zato, da

za »Polet«) v mednarodni areni prvič v sezoni
preizkusijo moči, so naši tekači le

Med člani najboljši Zdravko Hlebanja • Od nekoliko boljši Ugotovili smo, da

tujcev sodelovali Avstrijci in Poljakinje & Bavce dobro pripravljali in da bodo do 
že danes v odlični formi ® Pri ženskah je stanje nastopa za pokal »Kunkkaia« še

V Smučarskih tekih na Šibkih temeljih vedno tekmovalec, vreden vse po-

BOHINJ, 7. januarja. Včeraj in danes je bilo v Bohinju že 
tradicionalno tekmovanje v smučarskih tekih in štafetah. Prire
ditelj, Smučarska zveza Slovenije, je bila zaradi pomanjkanja 
snega v precejšnji zagati in ni vedela, a!i naj ostane tekmovanje 
v Bohinju ali pa naj ga prestavi na Pokljuko. Pridne roke or
ganizatorjev, predvsem pa domačinov, Bohinjcev, so storile svoje 
in zato je bilo tekmovanje v tekih in danes v štafetah v Bohinju.

zornosti. Že na začetku si je nabral 
potrebno jirednost, ki jo je nato po
večav,al, čeprav mu je bil vseskozi 
tik za petami njegov rojak Franjo 
Lakota.

NADALJEVANJE NA 7. STRANI

Na startu se je zbralo 45 članov, 
to.ed njimi 14 tujcev, dalje 12 čla- 
fric, med njimi 6 iz inozemstva, 42 
mladincev, med njimi 1 Avstrijec in 
® mladink. Včeraj je bil najprej na 
Sporedu tek na 15 km za člane, da-

MEbNARODNI smučarski teki 
IN ŠTAFETE V BOHINJU

so tokrat določili start in cilj v 
Ukancu pred hotelom »Zlatorog«, 
Proga je peljala do Savice, nato po 
kolovozu, potem po levem bregu 
Savice mimo elektrane do Pod- 
komarče, kjer je prečkala jjonovno 
Savico, mirno Doma pri Savici in 
še nazaj pp poti do hotela »Zlato- 
rog«.. Dolga je bila točno 7,5 km. 
Najvišja točka je bila pri Domu 
pri^ Savici 651 m. Tehnična ni bila, 
pač pa zelo zahtevna, saj je bil ne
nehni vzpon od Zlatoroga pa do 
Donja pri Savici.

Kdaj bodo v naših klubih skrbeli še za ženski naraščaj tako kot skr
bijo v tujini? Poliakinje in tudi ostale tujke so že na naših terenih 
pokazale visoko stopnjo tekaškega znanja. Med mladinkami je včeraj 
zmagala Pšenica, na naši fotografiji pa vidimo Grinhdovo, ki se je 

uveljavila na četrtem mestu

Državno prvenstvo v hokeju na ledu

Razumljivo: Jeseničani
Ljubljana, 7. januarja. Državno 

prvenstvo v hokeju na ledu zavze-

za mladince 7,5 kmza članice ^ Tek članov je bil zelo razburljiv. ma ve<ll!» žil*i °^eg. V obeh sku-
pinah favoriti nabirajo točke le z

razliko, da so moči v vzhodni sku-
ne takoj po startu. V primerjavi z . . . ;-------- --------------
Avstrijci, ki so bili naši edini kon- P1!U bo!J izenačene. Jeseničani

|0km in za mladinke 5 km. Progo Težko je bilo napovedovati zmago- 
C trasiral domačin Vojvoda Franc, valca. Kdor je bil telesno krepak, 
Sov^h s^or', jVSe^T^ar je by° v.njej ta je lahko premagoval nagle vzpo-

slart tako kot po navadi v Bistrici,

HAJBOUSt
so,

kot je bilo pričakovati, daleč naj- 
NEMŠKO-AVSTRIJSKA SKAKALNA TURNEJA ZAKLJUČENA boljše moštvo in prekašajo w,- svo-

je tekmece v tehniki in taktiki igre. 

Medtem ko je na dlani, da bodo 

Jeseničani osvojili prvo mesto za-

Mo odru
Kirfonen i 885,1 loške hodne skupine, tega še ne moremo 

trditi za Partizan, ki naj bi po mne-V Bischofshofnu zmagal ponovno Egger © Jugo
slovani solidni % Najboljši Šlibar na 25. mestu # nju vseh poznavalcev te igre ven-
V skupnem plasmaju najboljši Finec Kirjonen darie stopil na najvišjo stopnico 
pred Eggerjem in Silvenoinenom t* Veliko zani- svoje skupine.

manje tujcev za mednarodno skakalno tekmo 
na Galetovem

redno igro, ki je navdušila številne 
gledalce. Predvsem se je izkazal 
mladi Jan, ki je poleg šestili do
seženih golov bil jjoleg Felca tudi 
eden najboljših igralcev na ledeni 
ploskvi. Zagrebčani, ki so tudi pri
kazali eno svojih najboljših iger, 
pa se niso uspeli uspešno zoper
staviti tokrat odličnim Jeseničanom.

CRVENA ZVEZDA : SPARTAK 7:1 
(2:0, 1:0, 4:1)

Subotica, 7. januarja. Včeraj zve
čer je pred 1500 gledalci Crvena

zvezda premagala Spartak s 7:1. 
Beograjčani so bili boljši nasprot
nik in so zasluženo premagali do
mačine. Vse kaže. da je Spartak v 
vzhodni skupini tisii grešni kozel, 
nad kalerim bodo ostali triie. Parti
zan, Crvena zvezda in Beograd 
stresli vso jezo in skušali pridobiti 
dobro razliko v golih, ki bi even
tualno pomagala enemu ali druge
mu do boljšega mesta na lestvici. .

NADALJEVANJE’ 'NA S. STRANI

Danes so Jeseničani gostovali na 

Salati v Zagrebu. Več kot 3000 gle-
nischofshofen, 7. jan. Nemško- Jugoslovani so skakali lepo in za dalcev Je toplo pozdravilo obe 

“votrijska skakalna turneja je kon- njihove sposobnosti tudi dovolj da-
S tekmo v Bischofshofnu so 

Jiajboljšii skakalci iz Evrope zaklju- 
čili pirvo generalko pred svetovnim 
Prvenstvom na Poljskem. Tudi za 
2a>dnjo tekmo je vladalo veliko za- 
n imam je, tako med gledalci kot med 
strokovnjaki. Ob skakalnici, ki jo

leč. Najboljši je bil Šlibar, ki kot moštvi, 
kaže. Počasi prihaja v formo, saj 
se je_ Uvrstil na 25. mesto. Takoj 
za njim se je uveljavil mladi Zajc, 
ki še Vedno ni našel samega sebe.
Zajc preživlja manjšo krizo. Toda 
strokovnjaki trdijo, da je to le pre
.,^ I ra zo ». A n rvrv -rr 1 X .— X.

ie pomagal graditi in kjer je doma hodn0 111 da 1,0 v najkrajšem času 
znani bivši avstrijski reprezentant, 
aedaj trener državne reprezentan
ce, Bradi, se je zbralo več kot 16.000 
gledalcev, ki so s huronskim vpit- 
jein nagradili zmagovalca Eggerja.
Njegova zmaga je spet' močno od
jeknila v smučarskem svetu, kajti 
°d skakalca, ki smo ga videli med 
drugim tudi v Ljubljani ia ki je 
Ed doslej negotov v zraku in ne- 
samesljiv pri doskoku, ni takšnega 
nSpoha milioe pričakoval. Za njim 
se je uvrstil olimpijski zmagova
lec Reckmagel, ki je skupno z osta
limi tovariši iz Vzhodne Nemčije 
nastopal le v Avstriji. Preseneča 
Uspeh mladega nemškega študenta 
H a ppl ea, ki se je uvrstil na tretje 
uiesto. Na listi bolje plasiranih so 
uianj znami tekmovalci kot Ilile iz 
Zah. Nemčije, Sage iz Norveške in 
Wi.eco.reik iz Pclljske. Zanimiva je 
Ugotovitev, da so bili Finci tokrat 
slabši. Kirjonen, zmagovalec celot- 
Ue turneje se je uvrstil šele na 12. 
mesto, Silvenoinen pa na 14. Vsi ti 
tekmovalo! so bili slabše ocenjeni 
Pač zato, ker so bile njihove da
ljave krajše.

MEDVESCAK : JESENICE 1:19 
(1:7, 0:2, 0:10)

Jesenice: Novak, Gale, Brun, 
Ravnik 1, Kristan 1, Trebušak, 
Felc 4, Tišler 5, Smolej, Klinar 2.

ODLIČNA IGRA 
CRVENEZVEZDE 
V ČILU

LJUBLJANA, 7. januarja. Danes zvečer ob 25. uri so naši kolesarji 
odpotovali na veliko mednarodno kolesarsko dirko Okrog Egipta. Našo 
reprezentanco bodo sestavljali kolesarji Roga, tem pa sc bo priključil 
še Vaičič iz Pulja. Pod vodstvom tovariša Tanka in trenerja Zvoneta 
Zanoškarja so odpotovali: Žirovnik, Šebenik, Škerl, Valenčič in Vaičič. 
Dirka Okrog Egipta ho od 12. do 25. januarja. Mimo Jugoslovanov pa 
bodo nastopili še kolesarji iz Sovjetske zveze, Poij .ke, Madžarske, Ro
munije, Bolgarije, Anglije, Danske in še nekaterih drugih držav. — 
Naši kolesarji se bodo vrnili v domovino 2. februarja.

ob marljivi vadbi spot zablestel v 
polnem sijaju. Jemc je bil tokrat 
nekoliko slabši. Verjetno .je bil 
utrujen in premalo zbran. Šele v

:nadaljnje :*a V. strani:

Valeuvar, Jan I, Mlakar, Hribar, 
Jan II 6.

Medveščak: Terkovie, Sege- 
diš, Jedjut, Bivan, Rašidagič, Si mu
rne, Krajčič, Uršič, Jurič, Lazič, Kos, 
Kovačevič 1.

To je bila ena najboljših tekem, 
kar so jih videli na drsališču na 
Šalati. Jeseničani so prikazali iz-

CRVKNA ZVEZDA : BOTAFOGO 1:0 (0:0)
Sandiago de Chile, ?. jan. Včeraj so bile od

igrane prve tekme mednarodnega nogomet
nega turnirja, kjer sodelujejo prvak Čila 
Colo-Colo, eno najboljših brazilskih moštev 
Botafogo, Ferenzvaros iz Budimpešte in beo
grajska Crvena zvezda.

Nad 25.000 gledalcev je na stadionu Natio
nal, ki bo junija letos prizorišče finalnega 
srečanja svetovnega prvenstva v nogometu, 
pozdravilo zmago svojega prvaka Colo-Colo 
nad madžarskim moštvom 2:1 in Crvene 
zvezde nad Botafogom z 1:0. Prvo srečanje 
je prineslo povsem povprečen nogomet, med
tem ko je bila tekma med Crveno zvezdo in 
Botafogom prava icvija modernega nogometa.

Zmaga Crvene zvezde nad Botafogom, ki 
sodi v elito južnoameriških moštev, je oce
njena kot pravi podvig. V Botafogu so igrali 
trije brazilski reprezentanje, vendar je bila 
Crvena zvezda v vsej igri boljši nasprotnik. 
Brazilci so sicer igrali zares brilautno v sre
dini igrišča, razmeroma slabo pa pred golom 
Zvezde. Okli, Zagallo in Amarildo, slavni na
padalci brazilske reprezentance, niso našli 
poti med čvrsto obrambo Crvene zvezde. Po
leg tega-je bil tudi vratar Vukičcvič zelo 
zanesljiv in je zaustavil vse redke napade 
Brazilcev.

Edini gol za Crveno zvezdo je dosegel Po 
povič v (>3. min. igre. Žogo mu je podal 
Melič, Popovič pa je preigral dva branilca in 
z močnim udarcem potresel mrežo. Strel je 
bil neubranljiv in vratarju Botafoga ni pre

ostalo drugega, kot da pobere žogo iz mreže. 
To je bil zaključek zelo lepe kombinacije, ki 
je kronala vse napore beograjskih nogome
tašev, da to tekmo zaključijo v svojo korist. 
Poročevalec agencije AP iz Sautiaga piše, 
da sta bila Yrukičevič in Popovič junaka 
tekme. Ekipe so igrale v naslednjih postavah:

Nadaljevan je na 8. strani

Meddruštvene pionirske skakalne tekme 
v Planici

Po očetovih stoninjah
Rateče, 7. jan. Smučarski klub Rateče- 

Planica je priredil danes meddruštvene 
tekme v smučarskih skokih za pionirje. 
Skoki so bili na 15-metrski skakalnici. 
Nastopilo pa je 40 tekmovalcev iz Ljub
ljane, Kranja, Logatca, Bleda, Jesenic, 
Javornika, Mojstrane in Rateč. Zaradi 
pomanjkanja snega skakalnica m bila 
najbolje pripravljena in je bilo zato 
precej padcev.

Pri mlajših pionirjih je nastopil tudi 
sin Janeza Polde in je zasedel drugo 
mesto.

Rezultati- st. pionirji. 1. Elah (R) 114 5 
(3.5, 10 5), 2. Bricelj (E) 110.5 (10, 10,5), 3. 
Zemva (Bled) 103,5 (10, 10), 4. Gros (Tr) 
105.5 (3.5, 9.5), 5. Kokalj (Jav) 105 (7.5, 
3.5); ml. pionirji: 1. Rožič (R) 105 (3.5, 9), 
2. Polda (Moj) 83 (8.5, 8,5), 3. Petrič (R) 
79 (7.5, 8), 4. Kerštajn (R) 78 (7.5, 7), 5. 
Jereb (Tr) 75 (3, 7).



VasčhC k&cL inaj&o&jUfL
V tefeftat 1960-61________

Na predlog zveznih kapetanov je predsedstvo Namiznoteni
ške zveze Jngoslavije sprejelo jakostne lestvice najboljših do
mačih elanov, članic, mladincev in mladink.

KOŠARKARJI OMMPIJE SO SE VRNILI IZ ITALIJE

v borbi z italijanskimi reprezentanti
N a m ia no teniški igralci so sredi 

največje sezone in je vprašanje, če 
je na mestu objavljati lestvice v 
takem času. Najbrž bi bito korist
neje opraviti to delo po zaključku 
sezone, t. j. v mesecu juniju.

Člani: 1. Markovič (P. Bgd), 2. 
Vogrinc (Zgb), 3. Teran (Tr), 4. Pi- 
ščan (Tek-Zgb), 5. Uzorinac (Zgb), 
6. Kern (Lj), 7. Hrbud (Zgb), 8. 
Osinanngie (TUSK-Bgd), 9. jazvič 
(Op), 10. Tomažič (Lj), 11. Žele 
(Tek-Zgb), 12. Gazic (Bosna).

članice: 1. R. Nikolič (Zgb), 2. Plut 
(Tr), 3. Petrač (Fu), 4. Pirc (O), 5. 
Čadež (ML-Kranj), 6. Dinka Nikolič 
(Zgb), 7. Knap (Tr), 8. Vavče (Fu), 
9. Krajger (Fu), 10. Kurtovič (Bos
na).

Mladinci: 1. Župančič (Zgb), 2. 
Korpa (Senta), 3. Vecko (O), 4. Po
pov (Ml-Zein), 5. Frelih (Tr), 6. Šta- 
dcr (Borac BL), 7. Atanackovič (No
vi Sad), 8. Grabner (Fu), 9. Kav
čič (Jes), 10. Seljak (Opatija).

Mladinke: 1 .Petrač (Fu), 2. Da
nica Nikolič (Zgb), 3. Knap (Tr), 4. 
Pipuš (Mrb), 5. Mitrovič (Zen) 6. 
Krajger (Fu), 7. Zrimec (O), 8. Mi
kec (Nm), 9. Kurtovič (Bosna), 10. 
Omladič (O).

'J' MLADINSKO TEKMOVANJE 
V LJUBLJANI

V novoletnih praznikih je NTK 
Od,red priredil mladinski namizno
teniški turnir, na katerem je na- 
sitopito blizu 100 tekmovalcev iz 
vseh krajev Slovenije. Med njimi 
tudi vsi najboljši. Tekmovalci so 
igrali vsak z vsakim, najboljši pa 
so se nato pomerili v finalu.

Rezultati — mladinci: 1. Vecko 
(O) 9 točk, 2. Frelih (T) 8, 3. Stroj- 
niik (O) 6, 4. Kavčič (Jes) 5, 5. Re
bolj (Jes). 6. Trupej (O), 7. Šmid 
(Jes), 8. Usenik (O), 9. Markuši (Tr), 

i 10. Vidmar (Jes). Mladinke: 1. Kraj
ger (Fu), 2. Zrimec (O), 3. Kokalj 
(II). 4. Omladič (O), 5. Sever (O),
6. Škerlj (O), 7. Kuralt (O), 8. Dež
man (Fu), 9. Kralj (O), 10. Zaletel 
(Ml); pionirji: t. Markun (Tr), 2. 
Krnc (O) 3. Kladišar (Tf)> 4. Ka-

. stolic. (O), 5. Ofič (Fu), 6. Buh !jes),
7. Ktalj (O), 8. Varoga (O), 9. Vid
mar (Jes), 10. Vidic (Tr); pionirke: 
L luvanc (O). 2. Kralj (O) 3. Kraj-

zeJj (Jes), 4. Gutenberger (Fu), 5. 
Pavličič (Jes), 6. Žirovnik (Tr), 7. 
Kreps (Fu) 8. Pečnik (Ml), 9. Trost 
(O).

TRIGLAV : LJUBLJANA 9:t
Povratno srečanje v okviru re

publiške namiznoteniške lige med 
Triglavom in Ljubljano se je kon
čalo z visoko zmago Kranjčanov 
9:1. V prvem dvoboju se je sreča
nje končalo neodločeno. Edino toč
ko za Ljubljano! je osvojil Kern, 
ki je premagal Freliha.

Dve zmagi in Ova poraza — Daneu najboljši stielee turnirja — Opra

vičijo sodnikov za »ukradeno zmago proti Virtusu« — Košarka je moška 

igra — Dobra šola za bodoče — Italijani v odlični formi — Olimpija 

žrtev mrtve sezone.

ALPINA - ŽIRI izdeluje kvalitetne čevlje za potrebe smučarjev

Zanimivosti o sodobnih smuških čevljih
Nekaj kratkih o deležu čevljarjev pri napredku smučarskega športa

Dandanes imajo smučarji lahko stališču. Ce ima jo pol robna denarna sredstva, lopo 
stopijo v trgovino, si izberejo najmodernejše smuči, fleganje zirvsoko tekmovalne eevlje, 
pa jeklenke, vetrovko in podobno. Nato gredo lepo v smučarski tečaj, kjer jun ,
sinuearski učitelj posreduje tisto metodo krmarjenju in hitrega vijuganja, ki *o jo v icku 
desetletij razvili in izpopolnili v alpskih smuških' šolah. .... - .i-

Nekoč pa je bilo drugače. Ni bilo tako dobrega materiala, m bilo tovarn za čevlje 
in smuči, ni bilo izkušenj. Bloški kmetje so smučali kar v navadnih čevljih, pa se to je 
pomenilo velik korak naprej v primerjavi z naj da repo obutvijo, ko so si nataknili sim.u 
kar na nekake opanke. Zanimiv bi bil muzej, v katerem bi si dandanašnji smučarji 
lahko ogledali razvoj celotne opreme — čevljev, stremen, smuči, palic in ustreznega obta- 
Čila vse od tistega začetka, ko so se iz krpclj razvile smuči (to je bilo približno pred 
tremi, štirimi tisočletji) pa do danes, ko imajo n pr v ZDA koncern DO podjetij. Ki 
izdelujejo opremo za potrebe smučarjev.

Razvoj od opank do tekmovalnega smuškega čevlja
Nimamo zanesljivih podotkov o čevljih, kakršne so uporabljali za smučanje najsta

rejši koristniki na Skandinavskem. Po slikali sodeč pa lahko sklepamo, da so nosili ne- 
kake opanke okrepljene z različnimi gamašami. Norvežan llemmestvcit je postavil svoj 
prvi rekord v skokih na smučeh (31 m leta 1S‘)J) še v navadnih visokih čevljih. Pred^ prvo 
svetovno vojno so bili smučarji zadovoljni, če. so imeli močne in nepremočljive čevlje. 
Ker je bil čevelj oziroma podplat razmeroma mehak (saj je služil tudi za hojo v gore), 
so izpopolnili smuško streme s kovinsko ploščico (lilicnfeldsko streme). . .

Različne izboljšave v izdelovanju smuči in stremen pa so terjale tudi od čevljarjev, 
da so šli v korak s časom. Slovenski smučarji so najraje nosili na roko izdelane žirovsKC 
čevlje, ki so sloveli po solidnosti in trpežnosti. Ko so leta 1926. izumili tako imenovano 
streme Bildstein — prožno vzmet, ki ie potiskala čevelj v kovinske čeljusti, se je pojavil 
problem vse bolj trdnega podplata. Končno se je tehnika alpskega smučanja tako izpo
polnila, da je moral postati podplat povsem neupogljiv in trden. Diagonalni vlek pomeni
trdno jjovcznvo med nogo oziroma stopalom in smučjo. Tako je v teku dolgoletnega raz
voja nastal alpski smuški čevelj, ki postaja težji, višji in ožji. Smučarji so sc navdušili
zanj, čeprav je dražji in praktično uporaben skoraj izključno za smučanje, zlasti za 
krmarjenje ob,žičnicah, za smuk, za slalom in za vračanje z visokogorskih tur v dolino.

Kakšen naj bo smuški čevelj?
^ALPINA« v Žirch, katere predniki so bili Gantarji, Zajci, Nagliči in drugi, se je 

od vsega začetka koristila s pridobitvami tradicije, hkrati pa so se strokovnjaki ukvarjali 
z novimi pojavi in novimi zahtevami. V občasnem kontaktu s smučarskimi strokovnjaki 
Visoke šole za telesno kulturo in v kontaktu z vrhunskimi tekmovalci so žirovski ustvar
jalci poslušali kritiko, nasvete, predloge in želje. Tako smo tudi pri nas prišli do kva
litetnih smučarskih Čevljev.

Naj odgovorimo na vprašanje kakšen naj bo čevelj za alpsko smučanje?
Prva zahteva je, da je izdelan točno po meri. Navadno nosimo j)ar tankih in po

vrhu par volnenih nogavic. Ko se obujemo in enakomerno čevelj zadrgnemo, moramo 
imeti občutek tesne (vendar ne pretesne!) povezave med nogo in obutvijo. Omenili smo 
že, da mora biti čevelj trden v podplatih. Le tako je možno precizno krmarjenje. Pri 
današnji tehniki je posebno pomembna peta. Zato mora biti Čevelj prav v opetnem delu 
trden in povsem prikrojen obliki noge. Nekatere tovarne čevljev izdelujejo v ta namen 
posebne regulatorje (jermeČki, vezalke).

Zahtevnosti glede na različne kvalitete smuškega čevlja pa Še ni konce. V zgornjem 
delu naj bi bil Čevelj trden in vendar mehak, prilagodljiv po nogi in vendar ne pretesen, 
nepremočljiv in vendar tak, da diha. Dolgoletno izpopolnjevanje je privedlo do tega. da 
sodobni smučarski čevelj ustreza vsem tem zahtevam. Zato je ponekod podložen z gobasto 
gumo, ponekod okrepljen. Alpski smuški čevelj je dvojen, tako da ima dvojno vezavo. 
Dandanašnji čevelj je tudi visok in tako krojen v zgornjem delu, da podpira pravilno 
držo golen na smučeh.

V bistvu gre za to, da so vse izboljšave smotrne, v skladu z napredkom smuške 
tehnike in opreme. In prav to so žirovski strokovnjaki dobro razumeli. Všeč nam je, da 
smuški čevlji ALPINE nimajo predebele gume, temveč tanko plast in drobno profilirano. 
Tudi je pomembno, da spredaj ni medeninastih nnbitkov, ker so pri novejših stremenih 
nepotrebni. Zadnja leta izdelujejo tudi za spoznanje ožje čevlje, kar je dvakrat pomembno: 
prvič, da so akcije stopala precizne, in drugič, da lahko smuči tudi spojimo. Za smotr
nost gre — in ne nazadnje tudi za lepoto. Navadili smo se že, da mora imeti smučar 
specialne čevlje — no, in zdaj smo lahko zadovoljni, da lahko v domačih trgovinah 
kupujemo take, s kakršnimi se lahko pokažemo povsod po svetu. Se eno kvaliteto domače 
proizvodnje naj omenimo — trpežnost! Ta kvaliteta sicer ni vidna, vendar nikakor ni 
brez pomena.

V sredo zvečer so se vrnili v Ljublja
no košarkarji Olimpije, ki so v času 
od 28. decembra do S. januarja odigrali 
v Italiji štiri tekme. V zadnjih dnevih 
meseca decembra so sodelovali na III. 
mednarodnem turnirju Ignisa v Varese 
ter nato ob povratku odigrali še prija- 
telj-sko tekmo z Leviseimo v Cantuju.

igro, polno duhovitih in razburljivih tre
nutkov. Seveda pa se jt vse to v gotovih 
primerih pretiravalo, zlasti na tekmah, 
kjer so igrali gostje proti italijanskim 
moštvom. Tako je bilo tudi mnogo hu
de krvi med igralci in sodniki. Svoje ne
zadovoljstvo nad sodnikovimi odločitva
mi so najbolj vidno izražali igralci

RAZPIS
smučarskega tečaja
Zavod za napredek Šolstva LRS 

razpisuje smučarski tečaj v Kranj
ski gori od 22. do 31. januarja t. L 
V tečaj se lahko prijavijo napred- 
mi smučarji — učitelji(ice), pred
metni učitelji in profesorji osnov
nih in srednjih Sol, ki želijo prido 
biti kvalifikacijo vodiča, vaditelja 
ali smučarskega učitelja ter bodo 
pospeševali v šolah razvoj smuča
nja in sodelovali pri organizaciji 
zimskih pionirskih in mladinskih 
smučarskih iger.

Kandidate je treba obvezno pri
javiti Zavodu za napredek šolstva 
LRS, Ljubljana, Župančičeva 3/IV, 
do 15. januarja 1962. O sprejemu 
bodo kandidati pismeno obveščen 
s podrobnimi navodili.

Za vsakega kandidata je treba 
vplačati 3000 din prijavnine na tek, 
račun pri NB 600-11-2-22 ali vod
stvu pred začetkom tečaja. Stroške 
oskrbe plačajo za vsakega kandi
data prijavitelji.

Zaradi omejenih stanovanjskih 
možnosti bomo lahko sprejeli samo 
kandidate, ki se bodo v določenem 
reku prijavili.

Ravnateljstva šol, šolske svete in 
svete za telesno vzgojo vabimo, da 
pohitijo s prijavami.

Zavod za napredek šolstva LRS

Prizor' s tekme med Ignisom in Olimpijo. Daneu (13) ovira enega 
najboljših igralcev italijanskega prvaka in (umirja Varese Bellinija 

(KS) pri prodoru na koš

Najveeje zanimanje je vladalo za tur- 
mr v Varese. Le tu je bilo v središču 
pozornosti vs-ok-akor srečanje med itali
janskim prvakom Ignisom in Olimpijo, 
Kar je bila po mnenju vseh nekakšna 
uvertura k bližnjemu mednarodnemu 
srečanju reprezentanc Italije in Jugo
slavije, ki bo 28. tega meseca v Ljublja
ni na GR. Zal žreb Olimpiji na turnirju 
hi bil naklonjen, saj se je morala po
meriti z Ignisom že prvi dan v otvorit
veni tekmi turnirja. Tako s-e je turnir 
tako rekoč pričel s finalno tetkmo. 
Ljubljančani so se sicer z Ignisom že 
večkrat pomerili z menjajočo srečo, tako 
v Ljubljani kot v Italiji. Tokrat pa se 
je itaJiilanski prvak predstavil v naj
močnejši postavi z nekaterimi novimi 
igralci.

Tekma se je pričela v prav napetem 
vzdušju. Splošna ocena je bila odlična. 
Po izredni igri v prvem delu pa je, žal, 
Ljubljančanom povsem razumljivo 
zmanjkalo sapo in niso uspeli več točno 
reagirati na hitre protinapade igralcev 
Ignisa. Tako so zaradi pomanjkanja fi
zične vzdržljivosti igrali nestabilno v 
obrambi in morali položili orožje pred 
tokrat izrednimi protinapadi Ignisa. To 
pa je seveda tudi razumljivo. Italijani 
so na višku svoje forme, saj so pravkar 
zaključili prvi del prvenstva 19(51/6.2 in 
imajo za seboj že devet prvenstvenih te
kem. Nasprotno pa je Olimpija, po 
krajšem premoru, šele sedaj začeli s 
pospešenimi pripravami za prihodnjo se
zono. Zato igralcem manjka težkih te
kem v katerih se kali moštvo. Ce doda
mo temu še to, da so bila vsa moštva na 
turnirju po moči enaka vrednosti našega 
Beograda s K oračem na čelu, potem je 
povsem razumljivo, kako težko je igrati 
proti njim na njihovem igrišču.

Tudi kriterij sojenja italijanskih sod
nikov je bil povsem drugačen kot ga 
poznamo na naših igriščih. Tako so bila 
predvsem gostujoča moštva ob pričetku 
precej zmedena. Italijani dopuščajo nam
reč mnogo boflj ostro igro, kar pač zah
teva njihov temperament in gledalci že
lijo videti hitro, dinamično in tekočo

francoskega mošt v p- Asvel. Tako Je ob 
neki nerazumljivi odločitvi sodnikove pi
ščalke igralec Asvela, ki je nosji očala 
le-te mirno snel iz nosa in jih ponudili 
sodniku. Seveda je bil kaznovan s teh
nično napako. Gledalci so burn,o reagi

rali, a tokrat v prid Francozov. Zanimi
vo je, da večina gledalcev dokaj dobro 
pozna pravila igre in tudi večkrat pro
testira proti odločitvam sodnikov. To je 
bilo opaziti zlasti prvi dan na tekmi 
med Ignisom in Olimpijo ter Viitusom 
in Asvelom, ko so sodniki očitno oško
dovali goste.

V nadaljnjih tekmah turnirja pa so 
se gostje že »aklimatizirali« in vračali 
milo za drago. Tako je Olimpija v tek
mi z večno ai ’gim '‘v a jamskega prven
stva Virtusom, tekmo regularno • 
čila že v svojo korist. Trideset sekund 
pred napovedanim zaključkom tekme so 
Ljubljančani vodili z dvema točkama 
raztike in Kar b k ~ v
posesti so imeli tudi žogo. Sedaj pa je 
storil svoje časomerilec. V trenutku, ko 
je Daneu vodil žogo po igrišču in čakal, 
da se izteče zadnjih trideset sekund in 
prežal na priložnost da prodre do koša, 
je odpovedala ura za trideset sekund in 
tako na semaforju ni bilo moč zasledo
vati časa po ugašajočih lučk-.!’ 
no, časomerilec je zapiskal in naznanil, 
da je trideset sekund poteklo in da se 
igra nadaljuje še šest sekund. Olimpija 
je izgubila žogo in tudi tekmo. V splošni 
zmedi po prejemu žoge, je Virtus re
zultat izenačil ter nato v podaljšku od
ločil tekmo v svojo korist. Olimpija je 
takoj protestirala, vendar zaman. Zani
mivo je, da sta se drugi dan sodnika 
Olimpiji sama opravičila, a časomerilec 
je priznal svojo napako. Pa se pritoži, 
če se moreš . . .

Mimo grede še to. Italijani se zelo tru
dijo, da bi njihovi košarkarji opravičili 
svoje četrto mesto na olimpijsikih igrah. 
Tako se za bližnje srečanje z Jugoslova
ni tudi vestno pripravljajo. Najbolj pa 
je to opaziti pri posameznih klubih. Le 
ti izredno ostro in mnogo trenirajo. Se
veda nudijo pri tem tudi igralcem iz
redne pogoje. Tako trenira Virtiis sedaj 
znani trener Reala Kuchars!ky iz Madri- 
da, j^i je vodil špansko reprezentanco na 
kvalifikacijskem turnirju v Bologni in 
nato na olimpijskih igrah. K’uh5 izko
ristijo tudi vsako priložnost, da prouče 
svojega nasprotnika. Tako je na tekmi 
Olimpije v Cantuju, ki je kakih štiri
deset kilometrov oddaljen od Varese, bi
lo prisotno tudi celotno moštvo Ignisa. 
Le ti so prišli na tekmo neposredno po 
svojem treningu v Vare-« Levlssima 
je namreč njihov ‘naslednji tekmec ita
lijanskega prvenstva in sicer se bodo 
srečali v nedeljo prav v Cantuju Gle
dalci so sprejeli Ignis z burnim žvižga
njem. Torej res izredno vzdušje na ita
lijanskem prvenstvu, ko tekmeci ne po
znajo drug drugega, temveč le točke in 
bogate nagrade.

K Kljub navideznem neuspehu, 
HI pa je Olimpija le dosegla go- 
fet! tov uspeh. Tekme so izredno 
K* koristile moštvu. Poleg tega pa 
& so prestali tudi ognjeni krst 
EU mlajši igralci, ki so se v teh 

burnih srečanjih kar dobro zna- 
K šli. Od * standardnih igralcev 
S£i tokrat namreč nista igrala Kan- 
H dus, ki zaradi službene zadrža- 
S nesti ni potoval z ekipo ter 
B2 Vrhovec, ki zaradi poškodbe 
flfc sploh ni mogel vstopiti v igro. 
K Koše za Olimpijo na vseh šti- 
E? rih tekmah pa so dosegli: Oblak 
K 4, Povž 20, Jelnikar 55, Miiller 
IS 18, Vavpetič 4, Dermastja 34, 
■*i Lokar 18, Kapelj 6, Daneu 97, 
H Logar 46.

B Olimpija je prejela tudi mno- 
Bš go povabil za tekme v Milanu, 
Gl Bologni, Trstu ter v Franciji 
E? kot v Lyonu in drugje. Zal pa 
Kš zaradii pomanjkanja časa kljub 
B ugodnim pogojem trenutno niso 
B mogli slednjih realizirati.

Kaj se je pripetilo v Mariboru?
TRENER ŠIMUNIC ZANIKA OBTOŽBE - V PONEDELJEK 
KAZNI — PRVI TRENING JE BIL V ČETRTEK — JAZBEC 

NOV) TRENER KOVINARJA
Se vedno so mariborski ljubitelji no

gometa razburjeni zaradi dogodkov, ki
»o se pripetili na fantovščini kapetana 
moštva Blaznika. Podrobnosti ^ znane, 
nekateri igralci, posebej pa še trener 
Simunič, jih omilujejo in pravijo, da ni 
bilo vse tako, kot je bilo napisano v 
časopisih. Naš mariborski dop^nik je v 
pogovoru z njimi izyedel naslednje.

Nekateri igralci so takoj p0 začetku 
počitnic pričeli živeti nesolidno, to velja 
v prvi vrati za Breznika, Scbra> Arnej- 
čiča in Kramarja. Ta skupjna se je v 
mariborskih nočnih lokalih }n na Pohor
ju obnašala tako, da je moja1a posredo
vati Ljudska mUdca. Kljub .veijk.i.m na
porom, ki so jih morali igrajCj vložiti v 
težko prvenstveno tekmovanje ki je tra
jalo skoraj leto dni brez plitka, za te 
izgrede ni opravičila Uprava društva bi 
motala že prej reagirati, vendar smo iz
vedeli, da bedo nedisc::pUnjfRni nogome- 

. taši le kaznovani. Kaže. bodo kazni 
izrečene v ponedeljek. Disciplinsko so
dišče kluba je ves pretekli teden zasli
ševalo nogometaše Nihče ne priznava 
pretepa, še posebno pa zabika vesti tre
ner Simunič. ki pravi, da Spj0h ni bil 
zraven pri omenjenem dogodku. Pravi 
tudi, da bo zahteval zcdojAenje oziroma 
razjasnitev.

Naj bo kakorkoli že, do incidenta je 
res prišlo. Na postajo Lbi So odpeljaJd 
Kreača, Ceha, Šobra in Arne j Čiča, ki se

bodo morali zagovarjala pred sodnikom 
za prekrške.

Mariborski nogometaši so pričeli s 
treningom v ponedeljek. Udeležili so se 
ga vsa igralci, med temi tudi dva nova — 
Bolfek (prej Dinamo) in Bitunjac (prej 
Borac Banja Luka). Oba sta obrambna 
igralca in bosta gotovo močno okrepila 
mariborsko enajsterico. Nogometaši bo
do trenirali 10 dni v Mariboru, potem pa 
bodo odšli v Dubrovnik ali Kaste! Su- 
čurac. Tehnična komisija je že sestavila 
načrt priprav za osmino finala nogomet
nega pokala, kjer se bo Maribor srečal 
s Crveno zvezdo ali Vardarjem na tu
jem.

NOV VETER PRI KOVINARJU?

V Četrtek so se zbrali na prvem tre
ningu tudi nogometaši Kovinarja, Po 
precej burnem občnem zboru so skle
nili potruditi se, da bi se rešili zadnjega 
mesta v slovenski ligi. V Maribor je pri
šel tudi nov trener Jazbec, ki je bil 
doslej pri Varteksu v Varaždinu. PrišU 
so tudi štirje nogometaši Gabrijan, Ze- 
čič, Radulovič in Lepenik, ki so bili prej 
člani Maribora. Pristopnico je podpisal 
tudi bivši nogometaš Borova Norkovič.



Iz bolniške postelje
m

Sredi decembra smo zvedeli, da v Kranjski 

gori smuča znani ameriški plavalni rekorder Jeff 

Farrell. Hotel smo izkoristiti priložnost za razgo

vor in se zato tudi napotili v naše zimsko-športno 

središče. Na žalost se nam želja ni izpolnila, ker 

je nekaj ur pred našim prihodom v Kranjsko goro 

odpotoval na Reko. Zvedeli smo, da je ameriški 

rekorder dober prijatelj našega znanega \vater- 

polista Zdravka Ježica in sklenili,da po tej poti 

vendarle, če že ne neposredno, pa vsaj posredno 

zvemo nekaj najzanimivejših stvari o samem Far- 

rellu in obenem tudi o ameriškem plavalnem špor

tu. Zdravko Ježič se je ljubeznivo odzval našemu 

povabilu in kar v našem imenu intervjujal ame

riškega rekorderja.

Ko smo se lani razšli v Izraelu, 
nisem niti slutil, da bo znani ame
riški plavalec Jeff Farrefl tako 
kmalu moj groši. V Izraelu sta ame
riško plavalno ekipo sestavljala 
Chris von Saltza in Jeff Farrell, 
medtem ko je bilo moštvo zagreb
ške Mladosti številnejše. Takoj smo 
postali prijatelji in junaka rim
skih olimpijskih iger sta bila vse
skozi v naši sredini. Deset dni 
skupnega življenja nam je omogo
čilo, da srno se dodobra spoznali 
in si obljubili še naprej obdržati 
stike, seveda s pomočjo pisem. In 
res Jeff se je redno javljal iz Tu
nisa in Maroka, kjer je treniral 
tamkajšnje plavalce za Panarab- 
ske igre.

Brez kakršnegakoli obvestila, se 
je Jeff pojavil v naši hiši v začet
ku decembra in me s tem seveda 
zelo presenetil. Nekoliko je osla
bel, kar pa je razumljivo, saj je 
pred prihodom v Jugoslavijo pre
potoval Nemčijo z vzdignjenim pal
cem (aivto-stop), kar je bilo v tem 
času zelo težko, saj je živo srebro 
padlo globoko pod ničlo. Nekoliko 
je spremenil svoje načrte. Diplo
miral je na univerzi Oklahoma 
(ekonomijo) in nato sklenil študi
rati tudi mednarodno pravo. Toda 
zamudili je vpis, zato se bo šele pri
hodnje leto ponovno vpisal in za
čel s študijem na Tale. Do tedaj 
ima, torej, dovolj časa za potova
nje. Jeff bo odpotoval na Vzhod in 
tako na svoj način odkril Afriko, 
Evropo, Azijo, Avstralijo in neka
tere Pacifiške otoke. Jugoslavija se 
je znaišlla na njegovi poti samo za 
to, ker vzljubil, kot sam pravi, ju
goslovanske prijatelje.

V času Jeffovega bivanja v Za
grebu smo vsi, ka cenimo tega re
korderja hiteli, da mu sežemo v ro
ko im ga pogostimo. Moram reči, da 
sem bil presenečen, ker naši šport
ni novinarji niso dovolj spretno 
izkoristili bivanja slovitega ameri
škega plavalca v Jugoslaviji, saj 
je znano, da je Farrell kot nalašč 
pripravljen za vprašanja rodoved- 
nih novinarjev. Zvečer sva legla 
istočasno k počitku. Izkoristil sem 
priložnost in v dolgotrajnem raz
govoru zvedel posamezne zanimi
vosti iz njegovega življenja in iz 
življenja ameriškega plavalnega 
športa.

— Plavati sem se naučil —, je 
začel simpatični Jeff, — ko mi je 
bilo štiri leta. Prvi trener je bil 
moj oče, ki sicer ni dober plava
lec, toda precej dobro »plavalno* 
podkovan, saj je veliko opazoval 
in tudi prebral mnogo knjig o pla
valni tehniki. Kasneje so me učili 
plavalne tehnike trenerji Kiputh, 
Mann in Sakamota. Ti trije so ob
enem tudi najboljši/, ameriški tre
nerji.

Zanimivo je, da se ves ameriški 
plavalni šport odvija največ po 
koledžih, a le tri mesece v letu po 
klubih. Ko mladinci in mladinke 
končajo srednjo šolo in se vpišejo 
na univerzo, imajo za seboj že de
set let plavalnega staža! Zato ni nič 
čudnega, če dosegajo takšne uspe
he. Plavalna sezona se začne v 
Ameriki v decembru/ V tem me
secu morajo vsi absolvirati Kipu- 
thovo telovadbo, pri čemer maksi
malne dnevne doze trajajo po tri 
ure. Po tej naporni telovadbi gre

do plavalci pod tople prhe, plavajo 
pa vsak le eno uro. Konec leta vsi 
ameriški kvalitetni plavalci odpo
tujejo na Florido, kjer bivajo čez 
zimo. Prav v teh krajih so velika 
tradicionalna tekmovanja in s tem 
se začenja tudi uradna zimska se
zona. Skozi vso zimsko sezono so 
nenehno tekmovanja, včasih enkrat, 
včasih pa tudi dvakrat na teden, ~ 
seveda se tudi trening, v skladu s 
takšnim načinom, menja. Pri tem 
je vse manj telovadbe in vedno več 
pospešenega plavanja. V času zim
ske sezone je na sporedu za večino 
plavalcev okrog 40 tekem, nekateri 
pa nastopijo celo do šestdesetkrat! 
Zato ni nič čudnega,, če si ameri
ški plavalci pridobijo tako odlič
nih tekmovalnih izkušenj.

No, in še nekaj o Farrellu. Jeff 
je pred odhodom na olimpijske 
igre v Rim načrtno treniral okrog 
18 mesecev. Bil je izredno telesno 
odporen in zgodilo se je, da je 50 
metrov preplaval tudi 10-krat za
povrstjo, s premorom ene minu
te, povprečno v 25 sekundah! Toda, 
doletela ga je velika smola. Ko bi 
moral startati na izločilnih tekmo
vanjih, je moral na operacijsko 
mizo, kjer so mu izrezali slepo 
črevo. Toda Jeff se je odločil, da 
bo vseeno nastopil. Takoj po ope
raciji — še isti dan — je začel tre
nirati v postelji z rokami! Dva dni 
po operaciji je že bil v vodi. Sesti 
dan, je po treh tekmah na 100 m, 
zavzel v finalu tretje mesto. Dan 
pozneje je bil četrti na 200 m in se 
tako priboril potni list za Rim. 
Vprašal sem ga, če je bil sposoben 
zmagati na 100 m v Rimu. Na to 
vprašanje se je nekoliko nasmejal 
in odgovoril:

— Prav žal mi je, da nisem pre
prečil ono prerekanje okrog zma
govalca... — Pri tem je seveda 
mislil na svojo superiornost in bolj
šo pripravi ienost kot sta jo imela 
Larson in Dewitt. Težko je točno 
odgovoriti na vprašanje o olimpij
skem zmagovalcu, toda dejstvo je, 
da je Jeff v mešam štafeti plaval 
svojih 100m pod 54 sekundami!

V bazenu je Farrell demonstriral 
telovadne vaje, starte, obrate in 
svoj način treninga. O kakšnih 
skrivnostih ni bilo govora. Najbolj 
je navdušili s svojim izrednim obra
tom, ki jih enako dovršeno izvaja 
z levo in desno roko. Ko smo ga 
vprašali, v čem je skrivnost tega 
obrata, je odgovoroli, da skrivnosti 
ni. Človek mora toliko časa treni
rati, dokler sploh ne misli več na 
to, kakšna kretnja je hitrejša!

Jeff Farrell prav v ničemer ne 
spominja na kakšnega plavalnega 
rekorderja. Zunanja podoba tega 
visokega mladeniča je v skladu z 
njegovim vedenjem. Od njega ne 
bi mogel nikoli zvedeti, da sta dve 
zlati olimpijski medalji njegova 
lastnina. S svojim skromnim na
stopom je osvojil vsakogar, ki ga 
je srečal, obenem pa seveda izne- 
nadil tiste, ki so si ga zamišljali 
kot Tarzana.

Jeff Farrell je odšel iz Jugosla
vije 51. decembra. Odpotoval je v 
Grčijo, od tam pa naprej v Tur
čijo in Libanon. Na zagrebškem 
kolodvoru se je od njega poslovila 
skupina.plavalcev in plavalk. Vsak
do mu je hotel stisniti roko in mu 
zaželeti srečno potovanje.

Yrelika generalka pred svetovnim prvenstvom na Poljskem — Av
strijci in Nemci pripravljajo nova presenečenja v letošnji sezoni?

Smučarska, ali točneje skakalna sezona, 
ki jo imamo v mislili, se je začela že pred no
vim letom. Vsi, ki količkaj poznajo razmere v 
tej disciplini po svetu, so z nestrpnostjo pri
čakovali začetek tradicionalne nemško-avstrij- 
ske skakalne turneje, ki po navadi že bolj ali 
pa manj odgovarja na vprašnje, kdo je za 
novo sezono najbolje pripravljen. Turneja se 
je letos začela v Obersdorfu, se nadaljevala v 
Insbrucku in Garminschu ter se končala včeraj 
v Bischofshofenu. Te tekme so toliko bolj za
nimive za to, ker so tekmovalci skakali iz
ključno na tako velikih skakalnicah kot bosta 
oni dve v Zakopanih, kjer bo svetovno prven
stvo. Prijave so bile številne in mnogo obeta
joče, da so vsi strokovnjaki v Evropi in seveda 
z njimi tudi vsi ljubitelji te smučarske disci
pline z nestrpnostjo pričakovali začetek v 
Obertstdorfu. Ni naš namen široko razpravljati 
o posameznih tekmah v Nemčiji in Avstriji, nas 
tokrat zanima, kakšni so vtisi in ugotovitve oh 
teh prireditvah in kaj vse si lahko obetamo 
čez mesec in pol na Poljskem. Da ne bomo 
preveč dolgovezni, posvetimo našo pozornost 
ključnim ugotovitvam, s pomočjo katerih si bo
mo lahko ustvarili pravo sodbo o vrednosti ska
kalnega športa' doma in po svetu.

ZBOR ELITNIH SKAKALCEV 
SE JE ZNATNO RAZŠIRIL

Ko smo prebirali listo udeležencev fe turneje, 
smo si lahko takoj ustvarili pravilno podobo o vred
nosti te tradicionalne prireditve. Izbor je hil res 
eliten- vsi najboljši Evropejci z odličnimi Severnja
ki, v Avstriji pa so se priključili še Vzhodni Nemci, 
ki pravzaprav pomenijo mimo Severnjakov največ. 
S tekmovalci so prišli tudi opazovalci in strokovnjaki, 
da bi si na licu mesta ogledali sposobnosti vsakega 
posameznika, da bi takoj po končani turneji skušali 
svojim učencem, torej reprezentantom, ki bodo na
stopili v Zakopanih, popravili to ali ono napako. V 
Oberstdorfu je zmagal premočno Finec Hiverinen, 
čeprav smo v avstrijskem listu »Salzburger Nach- 
richten« zasledili da so Jugoslovana Jemca, ki je 
osvojil drugo mesto, oškodovali za nekaj točk. Ko 
smo pobliže pogledali rezultate ostalih tekmovalcev, 
ni bilo težko dojeti, da med prvo dvajsetorico ni bi
stvenih razlik. Morda nekoliko krajši skoki so imeli 
za posledico, da se je ta ali oni favorit uvrstil slabše. 
To pomeni, da so mnogi udeleženci turneje, ki ko
ličkaj pomenijo v skakalnem športu za novo sezono, 
odlično pripravljeni in da vsi komaj čakajo končnega 
obračuna na Poljskem. Da to drži, smo se lahko pre
pričali že z naslednjo tekmo v Innsbrucku. Na sploš
no veselje Avstrijcev je zmagal Egger, na drugo 
mesto pa se je uvrstil njegov rojak Flabersatter, kar 
je spet pomenilo za vse navzoče veliko presenečenje. 
Za tema dvema so se zvrstili ruski skakalci, Švedi, 
Finci, spet vsi z minimalno razliko v točkah, skratka, 
konkurenca je bila tako velika, da ni bilo mogoče 
začrtati ločnico med prvim in recimo dvajsetim. Ko 
tako ugotavljamo sposobnosti vsakega posameznika, 
lahko pridemo samo do ene ugotovitve: elitni zbor 
evropskih skakalcev se je znatno povečal, tako da 
danes po zaključki! turneje veliko teže govorimo in 
napovedujemo favorite za naslednja mednarodna sre

čanja, posebej, pa še za svetovno prvenstvo. Skriv
nosti v tehniki skakanja ni več. Vsi so se bolj ali 
manj dokopali do polne mere tehničnega znanja, 
vprašanje je le, kdo ima več izkušenj in koga v od
ločilnem trenutku zapusti športna sreča. Abonmajev: 
za vidna mesta ni več!

SOJENJE NAJ BO OBJEKTIVNO
Ze preje smo omenili, da se je zbor elitnih ska

kalcev v Eviopi znatno razširil. Omenili smo tudi 
objektivne lastnosti skakalcev kot psihična konoenr 
tracija in športna sreča, nismo pa se še dotaknili 
drugega pronlema, in to je sojenja. Spet smo obrnili 
strani tujih časopisov in revij in med drugim zvedeli, 
da so sodniki razočarali. Zanimiva je ugotovitev ene
ga izmed tujih opazovalcev, ki trdi, da sodniki r 
Innsbrucku niso v celoti izpolnili pričakovanj. S tem 
hočemo poudariti nekakšen privilegij /a domače tek
movalce, ki so jim sodniki omogočili boljši plasma. 
Zlasti v Innsbrucku, pa tudi deloma v Garmischu se 
je izkristaliziralo mnenje, da so skušali domačii sod
niki — hote ali nehote — vplivati na končni vrstni 
red, kar pomeni, da je bila njihova presoja bolj 
subjektivna kot objektivna. Ko smo že pri presoji 
ne moremo mimo ugotovitve, da so izredno slabo 
cenili našega Zajca, ki je v Avstriji osvojil 50. mesto, 
čeprav so mu objektivni strokovnjaki prisodili mno
go lepšo uvrstitev v evropski eliti. To je problem, o 
čemer bo morala razpravljati tudi Mednarodna smu
čarska organizacija, ki bo morala poslati oziroma iz
brati za Zakopane takšne sodnike, ki bodo ocenjevali 
le skok, ne pa človeka oziroma njegovega držav
ljanstva.

KAJ PA NASI?

Po tradiciji začnemo Jugoslovani vsako zimsko 
sezono dokaj negotovo. Tudi letos smo spremljali 
naše skakalce z mešanimi občutki in bili v dvomih, 
kakšni bodo njihovi nastopi na prvi turneji. Jemcev 
start v Obestdorfu nas je izredno presenetil. Njegovo 
drugo mesto je močno odjeknilo v mednarodnem 
svetu in na mah se je uvrstil med favorite za sve
tovno prvenstvo. Vsi, ki so ga videli, so bili soglasni, 
da je skakalec izrednih sposobnosti, ki bo lahko tudi 
najboljšim krepko zmešal štrene. Njegovi naslednji 
nastopi niso bili več tako gotovi, če-prav se je Božo 
trudil dokazati, da njegovo drugo mesto v Oberst
dorfu ni bilo naključje. V Innsbrucku je padel, v 
Garmischu pa si je s 15. mestom zagotovil mesto v: 
eliti evropskih skakalcev. Naj bo o njem dovolj, 
nekaj besed le še o ostalih, ki so nastopili s spre
menljivo srečo. Vsem primanjkuje večjih izkušenj, 
predvsem pa treninga v težjih pogojih. Pred leti nam 
je pokojni inž. Bloudek z velikim zadovoljstvom raz
ložil, da kjer bo on gradil skakalnice, tam bodo 
takšne, da bo užitek na njih nastopati. Takšnih ska
kalnic pa seveda ni povsod po svetu. Naši skakalci 
znajo pokazati svoje moči in sposobnosti le na dobro 
izmerjenih skakalnicah, kadar pa se znajdejo v vre
menskih nevšečnostih, pa po navadi odpovedo. Tb 
pomeni, da bodo morali sedaj, ob povratku v domflj-* 
vino, delj časa trenirati v ledu, dežju in tudi na j).'®' 
pripravljenih skakalnicah, kajti le takšna vadba jim 
bo lahko prinesla uspehe, ki jih od njih upravičeno 
pričakujemo.

Lipar M.

LOJZE GORJANC 

tovariš in trener

MILAN ROJINA 
borben na skakalnici in na 

nogometnem igrišču

LUDVIK ZAJC 

v formi šele v Zakopanih?



mnefnegn drsališča v Ljubljani bo kvaliteta v hokeju na letu hitro porasla. Posnetek je 
s tekme Spartak (SZ) : Repr. Slovenije

ZAČETEK DRŽAVNEGA PRVENSTVA V HOKEJU NA LEDU

UVERTURA
brez presenečeni

Državno prvenstvo v hokeju na ledu 
se je začelo pred nekaj dnevi. Kakor je 
znano, je letos osrednja zveza, po skle
pu delegatov, razdelila vse nastopajoče 
v dve skupini — v vzhodno in zahodno 
— po končanem turnirju pa bosta po dva 
iz vsake skupine sestavljala finalno, kjer 
se bodo pomerili za najvišji naslov.

V vzhodni skupini nastopajo Partizan, 
Crvena zvezda, Beograd in Spartak, 
medtem ko v zahodni Jesenice, Ljublja
na, Medveščak in Celje.

Prvo kolo je torej za nami. Zgodilo se 
ni prav nič pretresljivega, kar pomeni, 
da tekmovanje poteka po napovedih 
strokovnjakov, ki so že pred začetkom 
trdili, da bodo verjetno sestavljali fi
nalno skupino Jesenice in Ljubljana iz 
zahodne ter Partizan in Beograd ' iz 
vzhodne. Seveda je vmes še nekaj irših 
orehov, ki jih bodo morali klubi streti 
med seboj in zato je ob zaključku pr
vega kola v obeh skupinah prezgodaj 
napovedovati imena udeležencev finalne 
skupine, zlasti, kar zadeva Crvena 
zvezdo in Beograd, ki bosta v medseboj
ni borbi poravnala vse račune oz. si 
eden od njiju pribori legitimacijo za 
vstop v finale.

In kako smo zadovoljni s kvaliteto 
igre? Spet nič kai izrednega Jeseniča
ni so nasuli Ljubljančanom ducat go
lov, kar konec koncev prav nič ne pre
seneča zlasti, ko imamo še v spominu

Pn afJefšh:

ODPRTA VRATA (NA STEŽAJ)!

Atletska zveza Slovenije je spre
jela na zadnji seji sekretariata ne
kaj važnih sklepov. Med ostalimi so 
določili začasni pravilnik o regi
straciji tekmovalcev, ki se bistveno 
razlikuje od dosedanjega. Glavne 
značilnosti so: registracijo je prav
zaprav zamenjala le evidenca, -vse 
posle v zvezi s tem opravljajo 
okrajne komisije za atletiko in le 
še v sporni!] primerih posreduje
jo tudi AZS. prestopnega roku, ni 
več in tekmovalec lahko poljubno, 
menja klub samo da je. do prejs- 
nega izpolnil obveznosfi (članarina 
in vrnitev opreme), seveda pa bedo 
tekmovalne prepo/.eije preprečeva
le nastopam je na prvenstvenih tek
movanjih za več klubov v istem 
koledarskem letu. Ob tem novem 
pravilniku se pojavlja le eno zani
mivo vprašanje: ali bo povzročil 
večje selitve atletov, ker je pač po
stopek zelo olajšan in ni več po
trebna soglasnost matičnega klubu? 
Verjetno bomo lahko šele čez ne
kaj mesecev ugotovili ali pomeni 
novi pravilnik, sprejet v duhu skle
pov zadnje skupščine Atletske zve
ze Jugoslavije, korak naprej ali na
zaj. Vsekakor ne vemo, če že ima
jo kje tako »liberalen« pravilnik o 
registracij i.

Nadalje je sekretariat AZS skle
nil sklicati upravni odbor AZS za 
7. februar. Na dnevnem redu bodo 
naslednje lučke: 1. sklicanje skup
ščine (verjetno v začetku marca). 
2. razpis republiških prvenstev. \ 
koledar tekmovanj. 4. ukinitev od
bora za priprave PEA in 5. razno.

In še ena novica. Komisija za 
preverjanje Rojkovega skoka 4.51 
pietra ob palici še ni končala dela 
j!?). Po neuradnih informacijah pa 
je že sedaj mogoče trditi, da rekord 
ne bo priznan'.

katastrofo Ljubljane, ko so Jesenicam 
pred dnevi pregazili Ljubljančane z 19:2. 
Nekoliko bolj smo presenečenj nad re
zultatom srečanja Medveščak : Celje. 
Prepričani smo bili. da bodo Celjani 
bolje zaigrali in da ne bodo dovolili, 
čeprav izkušenejšim Zagrebčanom, da 
bi se z njimi igrati po mili volji. Toda 
tu je rezultat, ki pove vse. Menda je 
vsak komentar odveč.

V vzhodni skupini je Partizan odpra
vil Crveno zvezdo s 5:1. Očividci trdijo, 
da je ta zmaga previsoko izražena v go
lih. ker so dogodki na igrišču pokazali 
prav drugačno podobo. Crvena zvezda je 
bila namreč enakovreden tekmec Parti
zanu. le da je imel Partizan bolj iz
najdljive strelce, v četrtek zvečer je

bila na sporedu še druga tekma polfi
nalnega turnirja. V našem glavnem me
stu je Beograd odpravih Spartak z 8:3. 
Presenetljiva je ugotovitev, da so bili 
hokejisti Spartaka trdovraten nasprot
nik, zlasti za konec, ko je vse kazalo, 
da bedo kot zmagovalci zadnje tretjine 
zapustili umetno drsališče na Taštnaj- 
danu

Po prvem kolu sta torej v zahodni 
skupini v vodstvu Jesenice in Medve
ščak. medtem ko sta v vzhodni Partizan 
in Beograd. Drugo kolo pa bo položaj 
že v marsičem razbistrilo, kar je tre
nutno še nejasno. Morda bomo celo do
bili odgovor na ono najzanimivejše vpra
šanje. kdo bo sestavljal finalno skupi
no?

GR 40 dni
za športnike

Zna:io' je. da so prostori za zimsko oadbo najoečkr&t najbolj 
pereči problemi športnikov. Malo je krajen, ki imajo na razpo
lago dovolj pokritih prostorov, v katerih lahko 'športniki tudi o 
zimskem času najdejo dovolj prostora za redne treninge. Še manj 
pa je seveda prostorov, v katerih bi lahko športniki odigrali tudi 
pomembna srečanja.

Izjema n tem ni niti Ljubljana. L se telovadnice, ki so o 
tem mestu na razpolago, so zasedne od jut ra do noči. včasih 
celo pozno v noč Kljub temu pa je še vedno mnogo šprotnrknv. 
ki ne najdejo prostora zn redno zitn-ko, vadbo K temu problemu 
js resno pristopil svet za telesno kulturo ljubljanskega okraja. 
Predsednik sveta tovariš Lojze Fortuna nam je o tem med dru
gim dejal:

— Soet za telesno kulturo ljub
ljanskega okraja je letos poleg 
objektov, ki jih potrebujejo te- 
lesnovzgnjne organizacije za mno
žično telesno kulturo in za tek
movalni šport, skrbel tudi za ne
katere objekte kot so športni park 
o Tivoliju, urejanje Centralnega 
stadiona ter gradnja športnih 
park od na Kodeljevem in na Vi
ču Poleg lega pa še za nekate
re specialne objekte: umetna ska
kalnica, aoto-moto steza, in zim
sko kopališče.

Vedno večji problem pa je po
stajalo vprašanje, kako rešiti 
zimsko oadbo za številne šport
ne organizacije, klube in šolsko 
mladino. /. ene strani gre za 
športno aktivnost organizacij, ki 
bodo imele tudi o zimskem času 
čimoeč prireditev, z druge pa da 
bi športniki obdržati določeno 
raven kvalitete in p zvezi s lem 
vzdržljivost.

Okrajni snet za telesno kulturo 
je skušal najti ustrezni prostor na 
Gospodarskem razstavišču. ki 
naj bi služil športnikom o zim
skem času. dokler seveda tudi 
Ljubljana ne bi dobila večje 
športne dvorane. Soet je sklenil z 
Gospodarskim razstaviščem po
sebno pogodbo, po kateri bodo 
športne organizacije in klubi po 
razporedu, ki ga bo pripravila 
Okrajna zveza za telesno kultu
ro, izkoriščale od 27. januarja do 
12. marca veliko dvorano na Go

spodarskem razstavišču. Okrajni

soet za telesno kulturo bo klil 
tudi vse stroške za najem le dvo
rane

V lem času bo na razstavišču 
vrsta kvalitetnih prireditev, ki 
jih bodo organizirale okrajne zve
za. republiške zveze, klubi in 
drugi A ,7 sporedu bo vrsta med
mestnih in drugih srečanj in bo 
športnikom s tem dana možnost, 
da se bodo aktivno udejstvovali 
tudi v zimskem času. kar doslej 
največkrat ni bilo mogoče.

S tern naj bi bil problem zim
ske vadbe vsaj zasilno rešen za 
letošnjo sezono Svet pa je sku
šal rešiti to zadevo tudi za osa 
naslednja leta. dokler n Ljublja
ni ne bomo dobili šporine dvora
ne. Snet se dogovarja o Gospo
darskim razstaviščem za najem 
dvorane H na Gospodarskem raz
stavišču, ki meri 1.100 m*. Treba 
jo bo delno preurediti ih bo le
tos jeseni že lahko na razpolago. 
Okrajni svet si že sedaj prizade
va dobili potrebna sredstva za 
nekatere investicije o lem po
gledu.

Okrajni svet za telesno kultu
ro Ljubljana je s tem opravil 
pomembno delo in poskrbel, da 
bo delo športnikov lahko načrt
nejše in ne bo prekinjeno o zim
skih mesecih. Prav gotovo bodo 
to prizadevanje športniki po
zdravili z velikim navdušenjem 
in pridno izkoriščali dvorano Go
spodarskega razstavišča.

pMma i<z tharifeta
Posebna odlika letošnjih občnih zborov športnih organizacij je, da so 

zelo dobro obiskani, poročila skrbno pripravljena tako, da lahko upra
vičeno upamo, da bo delo na športnem polju v Mariboru v prihodnji se
zoni še bolj razgibano in prineslo tudi novih uspehov.

12. redni občni zbor Brodarskega 
društva »Sidro« MTT, ki ima 225 aktiv
nih članov in 61 plovnih objektov je 
ugotovil, da so navzlic težavam tudi v 
preteklem letu doseženi prav lepi uspe
hi. Posebno dobro so se odrezali kaja- 
kaši, saj je njihov mladinski četverec 
osvojil na državnem prvenstvu prvo 
mesto in pri tem postavil nov državni 
rekord na 1000 m, osvojili pa so še celo 
vrsto vidnih mest. Najuspešnejša sta 
bila Vešligoj in Lep, med jadralci pa 
Drofenik, v prihodnji sezoni bodo mo
rali obnoviti plovni park, uredili bodo 
prostore pri svoji lepi čolnarni ob Ma
riborskem jezeru, pomladili in pomno
žili vrste jadralcev in izvedli več bro
darskih in modelarskih tečajev. Novi 
odbor bo tudi v nadalje vodil zaslužni 
predsednik Marjan Pahor.

■ Odbojkarji Branika so priznali, da 
jim deloma iz objektivnih razlogov delo 
ni šlo tako od *rok kot prejšnja leta. 
predvsem so bile težave z redno vadbo. 
Pri članicah — kjer je nastopila zamena 
generacij bo seveda trajalo še nekaj 
časa, da dosežejo zaželjene uspehe. Od
bor so okrepili z nekaterimi novimi čla
ni, predsedstvo pa je prevzel Oton Bre
zo všek, pod vodstvom katerega je bil
O. K. Branik svoječasno med najboljši
mi v državi in tudi državni prvak.

B Nepričakovano dobro so se uvelja
vili nogometaši Železničarja, ki so pri- 
čeli tekmovanje v zelo skromnih raz
merah in se vendar uveljavili na čelu 
podzvezne lige. Upravičeno lahko upajo, 
da bodo tudi ob koncu prvenstva prvi 
in s tem dosegli pravico dd sodelovanja 
na kvalifikacijah za vstop v consko li
go. Prvo moštvo je od 46 odigranih te
kem 27- krat zmagalo, 9 krat igralo ne
odločeno in 10 krat izgubilo. Tudi mla
dinske in pionirske ekipe so lepo vigra- 
ne in zavzemajo vodilna mesta v pod- 
zvezi. Poudarili so dobro sodelovanje 2 
ostalimi klubi v Mariboru in podzvezo.

DE Dobro obiskano zborovanje nogome 
tašev Kovinarja je prikazalo vrsto po
manjkljivosti, ki so zakrivile, da je 
moštvo v nevarni coni za izpad iz slo
venske conske lige. V živahni razpravi 
so obravnavali razne predloge, kako bi 
koristili klubu in sprejeli vrsto pamet
nih sklepov, ki jih bodo, če se bodo 
uresničili prav gotovo privedli na dobro 
pot. Pojačali bedo odbor, skušali pri
dobiti nekaj novih igralcev, potrkali za 
pomoč pri tovarnah na Teznem ter raz
gibali klubsko življenje. Sklenili so, da 
bodo v svoje vrste pritegnili čim več 
mladine, ji nudili dobre vaditelje in s 
tem ustvarili temelje za poznejše delo 
in uspehe. Močan industrijski bazen na 
Teznem mora biti sposoben, da vzdržu
je tudi močno nogometno ekipo, ki bi 
lahko z uspehom nastopala v conski 
ligi.

■ Okrajno kegljaško prvenstvo Mari
bora za ekipe v mednarodnem slogu se 
je končalo z zmago Branika, ki je v 
štirih nastopih podrl skupno 25.GOI keg
ljev. Sledi Konstruktor s 25.505, 3. Ma
ribor 25.337, 4. Ljutomer 25.307. 5. Fu
žina r z istim rezultatom. 6. Krilato kolo 
s 24.847, 7 Ruše s 24 715 itd. Tekstilec in

Drava sta med tekmovanjem odstopila. 
Lokomotiva, za katero se je sigurno ra
čunalo, da bo med najboljšimi se je mo
rala zadovoljiti z osmim mestom in tako 
ne bo mogla nastopiti na republiškem 
prvenstvu, kjer imajo pravico sodelova
nja le šest najboljših v okraju. Najbolj
ši rezultati posameznikov: 1. Mlakar—
Branik 887, 2. Kranjc—Fužinar 884, 3. Se
nica—-Mežica 877, 4. Steržaj—Ljutomer
874, 5. Antolas—Maribor 868, 6. Podkriž
nik—Branik 864, 7. Pečnik L—Ruše 862 
Ud.

■ Hokejski klub Maribor letos ni tve
gal urediti ledene ploskve na košarkar
skem igrišču ob Tržaški cesti. Lani so z 
velikimi stroški usposobili led, toda mu
hasto vreme jim je prekrižalo vse raču
ne, Brez vadbe pa seveda niso možni 
uspehi in tako se moštvo ni moglo 
uveljaviti v prvenstvu. Ker predvideva 
perspektivni načrt okraja v petletnem 
planu tudi graditev umetnega drsališča, 
upajo hokejski delavci, da bodo končno 
prišli na zeleno vejo in zaživeli normal
no življenje pc vzoru Jesenic in Ljub
ljane.

■ Namiznoteniški igralci Maribora sc 
proslavili jubilej Jugoslovanske ljudske 
armade z uspelim moštvenim turnirjem, 
kjer so se najboljše odrezali mladinci 
Maribora. Nastopile so tudi reprezen
tance sindikatov in JLA.

■ Rokometaši Branika so v pretekli 
sezoni zabeležili lepe uspehe. Člani so se 
v republiški ligi uvrstili na drugo me
sto, z malo sreče pa bi bili lahko cele 
prvi. Močno pomlajena ekipa članic je 
v okrajnem merilu dosegla prvo mesto 
in na kvalifikacijah za vstop v republiš
ko ligo premagala zastopnice Pirana in 
Murske Sobote ter zavzema trenutne 
četrto mesto v Sloveniji. Mladinci in 
pionirji so prvi v okraju. Člani so v 
preteklem letu odigrali kar 43 tekem (od 
teh 18 prvenstvenih ter 25 prijateljskih) 
Zmagali so 32 krat, neodločeno igrali 
2 krat, izgubili pa so 9 srečanj. Najbolj
ši strelec je bil Vogrinc,' ki je 136 krat 
potresel nasprotnikovo mrežo, za njim 
pa Kancler, Gaube itd. Skupna razlika 
v golih je 511:350

■ Okrajna zveza za telesno kulturo v 
Mariboru je na svoji zadnji seji obrav
navala organizacijo Jugoslovanskih pio
nirskih iger v letu 1962. Okrajni zvezi 
prijateljev mladine je predlagala fOTmi- 
ranie posebnega odbora, ki naj bi takoj 
pričel z delom. Največ pozornosti pa bo 
posvetila vzgoji kadrov. Kot prvega bo 
izvedla enomesečni tečaj za vaditelje v 
društvih Partizana, nato pa bodo sledili 
še drugi za razne Športne panoge. Po po
ročilu zastopnika Zveze na nedavni kon
ferenci mest v Novem Sadu, je sklenila 
predložiti Okrajnemu ljudskemu odboru 
ustanovitev posebnega sklada za telesno 
kulturo, v katerega naj bi se poleg dav
ka na alkoholne ni i a če zbirali tudi red
ni prispevki podtetii ter ostale subven
cije Odobrili so podporo za izvedbo 
meddržavne košarkarske tekme Jugosla
vija : Belgija v Mariboru ter odobrili 
predlog za izgr^doio športne hale s pri
padajočimi prostori, v katerih bi našla 
svojo streho tudi Srednja fiz,kul turna 
šola ter P^r^iz^n T

Tovarna
molornih
koles

Vsem poslovnim priialeliem 
in odjemalcem želimo 

srečno in uspešno 
novo leto 1962

UpI
pIIa

Koper
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Tik pred zaključkom minulega leta je Okrajni ljudski odkor 
Ljubljana razpravljal o problemih in stanju telesne kulture v ljub
ljanskem okraju. S tem, da je bila telesna kultura glavna točka dnev
nega reda seje obeh zborov, je dobila telesna kultura ponovno druž
beno afirmacijo, saj so jo vsi odborniki visoko vrednotili in posvetili 
mnogo pozornosti ter razumevanja problemom, ki se pojavljajo na 
področju telesne kulture v ljubljanskem okraju. Poročilo Sveta za 
telesno kulturo pri OLO Ljubljana je podal predsednik tovariš Lojze 
Fortuna in v kratkem povzemamo najbolj bistvene misli.

Ekcnom&ke zmogljivosti v ljubljan
skem okraju sicer niso omogočale, da bi 
raavoj telesne kulture potekal skladno 
s potrebami, vendar pa so bili v letu 
1061 doseženi skoraj nepričakovano po- 
membi uspehi Ce prelistamo statistiko, 
lahko ugotovimo, da se v ljubljanskem 
okraju Lavi s telesna kulturo 61=552 čla
nov, kar je približno 15 °/« od skupnega 
števila prebivalstva, V zadnjih treh le
tih je ta odstotek narastel za 4 °/o. V 
ljubljanskem okraju je 396 društev, ki 
goje na- svojih igriščih in telovadnicah 
najrazličnejše športne panoge. Najvišji 
odstotek prebivalstva se ukvarja s te
lesno kulturo v občini Kočevje, 26 •/• — 
l-o je eden najvišjih v državi in v vsej 
Evropi. Za Kočevjem slede Trbovlje, 
Ljubljana-Moste, Ljubljana-Siska, Ljub- 
ljana-center itd. Število aktivnih šport
nikov se je v zadnjih treh letih pove
dalo za blizu 22.000. Poleg tega lahko 
Ugotovimo, da se vsako leto udeleži de
lavskih športnih iger približno 20.000 
Slanov delovnih kolektivov.

Na področju ljubljanskega okraja je 
485 športnih objektov in igrišč, med ka
terimi je 73 telovadnic in 137 šolskih 
Igrišč, v zadnjih treh letih se je število 
športnih objektov povečalo za 30 V«. V 
tem času je bilo namreč zgrajenih v 
ljubljanskem okraju 145 novih objektov.

Eden najpomembnejših in najlepših 
objektov v Ljubljani je gotovo športni 
Park ing. Bloudka v Tivoliju. Tam je 
našlo življenjski prostor mnogo društev 
in šo! ter seveda tudi ostali občani me
sta Ljubljane. Tam so igrišča za letne in 
zimske športe in podatek, da je že v letu 
1361 izkoriščalo ta objekt dnevno približ- 
no 500 športnikov, nam pove, kako po
trebna in upravičena je bila gradnja tega 
telesno kulturnega objekta. Med večjimi 
objekti, ki so se v gradnji, lahko našte
jemo: športni park Kodeljevo, športni 
Park Svoboda, kopališče Kolezija, cen
tralni stadion, v prihodnjih letih pa bodo 
zgradili tudi športni park na Rudniku. 
Mimo teh so dograjeni tudi nekateri 
specialni objekti — 60 metrska skakal- 
hica na Galetovem, umetna skakalnica 
ha Mostecu, avto-moto steza v Šiški, hi
podrom na Ježici, v kratkem pa hodo 
Preuredili še čolnarno na Ljubljanici. 
V zaključni fazi je tudi gradnja Visoke 
Šole za telesno kulturo na Kodeljevem.

Število telovadnic se je od preteklega 
leta sicer povečalo za 10, vendar je kljub 
temu še vedno 183 šol v ljubljanskem 
»kraju brez telovadnic. Problem je aku- 
teh, saj so ugotovili pri pregledih šolo- 
»bvezne mladine (pregledanih je bilo 
G3.S18 dijakov) večje ali manjše defor- 
hiacije pri 25 */# šoloobveznih otrok.

Tudi v drugih krajih je gradnja šport- 
hih objektov dobro napredovala. V Tr- 
ksvljah manjka le še telovadnica in zim
sko kopališče, v Hrastniku je treba do
končno urediti osrednji športni park, 
hiedtem ko v občini Zagorje precej za
ostajajo. V Kamniku, Domžalah, Medvo- 
flah, Cerknici, Grosupljem, Logatcu in 
drugod so zgradili manjše športne ob-r 
tekle, ki za sedaj še ne zadoščajo po
trebam prebivalstva. Nasprotno pa so v 
°bčini Kočevje s pomočjo gospodarskih 
»rganizacij in ObLO zgradili športni 
Park, grade pa še dom telesne kulture z 
tremi telovadnicami.

Kvalitetni šport je v lanskem letu v 
ljubljanskem okraju zelo napredoval. 
°krajni ljudski odbor je v te namene 
ha.menji lani skoraj 34 milijonov dinar- 
3ev, s katerimi so reševali najbolj pe- 
r&Če probleme v tistih društvih, kf so 
tiosegia največji napredek v množično

sti in kvaliteti. Ta sredstva so dobile 
tiste osnovne telesno vzgojne organiza
cije, ki so tekmovale v zveznem tekmo
vanju. v ljubljanskem okraju imamo 
sedaj dva svetovna in enega evropskega 
prvaka, v državnem merilu v ekipnih 
tekmovanjih 9 prvih, v tekmovanju po
sameznikov pa 50 prvih mest. Ljubljan
ski okraj daje 83 državnih reprezentan
tov v raznih športnih panogah. V slo
venskem merilu zavzemajo športniki 
ljubljanskega okraja 12 ekipnih in 62 po
sameznih prvih mest. Najslabši položaj 
v kvaliteti je \ nogometu in plavanju.

Problem finančnih sredstev je bil za 
mnoge telesno kulturne delavce skoraj 
nerešljiv. Družba je sicer vlagala pre
cejšnja sredstva za razvoj telesne kul
ture, vedar so bila le-ta v večini pri
merov preskromna. Investicije, oprema, 
tekmovanja, funkcionalni izdatki itd. 
to so postale vsakodnevne težave teles
no vzgojnih organizacij. Tam, kjer so 
ljudski odbori že pokazali razumevanje 
ter so v svojih družbenih planih in pro
računih namenili določena sredstva za 
te potrebe, tudi uspehi niso izostali. So
razmerno dobro sta rešili ta problem 
občini Ljubljana-Moste in Ljubljana- 
Center, ki sta že v letu 1S61 formirali 
namenski sklad za potrebe telesne kul
ture. V večini ostalih občin pa rešujejo 
ta problem še z občasnim dodeljevanjem 
sredstev. Ce želimo, da telesna kultura 
ne bo zaostajala za ostalimi področji 
družbenega razvoja in če se zavedamo, 
da je to tudi sestavni del družbenega 
standarda, potem je treba zagotoviti te
lesni kulturi mesto v sklopu celokupnih 
nalog, ki jih imajo komune v vsako
dnevni skrbi za delovnega človeka. Vsi 
občinski LO naj bi ustanovili namenske 
sklade za razvoj telesne kulture, kamor 
naj bi se stekala sredstva iz sklada za 
pobijanje alkoholizma, sredstva iz pro
računov LO, športne stave in gospodar
skih organizacij.

Ko so odborniki razpravljali o probie- 
mit/i telesne kulture, so ugotovili, da je 
le-ta storila v zadnjem času velik korak 
naprej in da se pri teh uspehih ne mo
remo ustaviti. Seveda pa telesna kultura 
ni stvar ozke peščice ljudi, marveč se 
morajo zanjo zanimati vsi tisti, ki se z 
njo ukvarjajo in tudi tisti, ki imajo od 
nje koristi. Dogaja se namreč, da takrat, 
ko gre za organizacijo velikih prireditev, 
težko najdemo razumevanje, ko je tre
ba sredstva zagotoviti. Takrat odpovedo 
prav tisti, ki imajo od teh prireditev 
največji dobiček. Vsa trgovska mreža in 
turistična podjetja imajo takrat naj
večji promet, po navadi pa imajo gluha 
ušesa, ko gre za pomoč pri organizaciji.

Odborniki so tudi ugotovili, da je šol
ska reforma sicer prinesla velike uspeš
ne spremembe v naših šolah, vendar 
najmanj prav telesni vzgoji. Telesna 
vzgoja v šoli še vedno ni zadosti vred
notena, je pa tudi strokovno dokaj na 
nizki stopnji in večkrat za dijaka ni 
prijetna. *

Seveda je naletel na odobravanje 
tudi predlog, da bj povečali družbeno 
kontrolo nad vsemi tistimi sredstvi, ki 
jih daje družba za razvoj telesne kul
ture, saj se le-ta tu in tam še vedno 
uporabljajo nenačrtno.

Ob koncu so se dogovorili, da bodo s 
posebnim pismom seznanili o vsem tem 
vse občinske ljudske odbore v ljubljan
skem okraju, poleg tega pa bodo sklicali 
še poseben sestanek predsednikov sve
tov za telesno kulturo. Oba zbora sta na 
koncu z glasovanjem sprejela naslednje 
sklepe.

— Se nadalje je treba razvijati osnov
ne, občinske in okrajne organizacije za 
telesno kulturo. Se bolj je treba utrditi 
družbeno upravljanje v telesno vzgojnih 
organizacijah in sodelovanje s politični
mi organizacijami.

—- V vseh cbčinskiOi ljudskih odborih 
je treba ustanoviti samostojne svete za 
telesno kulturo.

— V skrbi za množičnost je treba po
svetiti še posebno pozornost šolskim 
športnim društvom in telesni kulturi v 
delovnih kolektjvih.

— Skladno z razvojem množičnosti je 
treba podpirati in dvigati raven kvalitet
nega športa. Ob tem se je treba boriti 
proti nezdravim pojavom v športu.

— Eden največjih problemov je pre
majhno število pedagoškega kadra, zato 
je treba podeliti čim več štipendij s 
strani ljudskih odborov in delovnih ko
lektivov.

— Pri izdelavi urbanističnih načrtov je 
treba določiti lokacije tudi za te^esno 
kulturne objekte. Treba je določiti tudi 
prioritetni vrstni red in se najprej lo
titi gradenj ključnih, najbolj potrebnih 
objektov.

— Tam, kjer ljudski odbori še niso 
sprejeli v svoje upravljanje telesno kul
turnih objektov, naj to store čimprej.

— Za Investicije in vzdrževanje ob
jektov, za funkcionalne izdatke, za mno
žični in kvalitetni šport naj ljudski od
bori ustanove sklade za financiranje 
telesne kulture.

— Tudi v šolah je treba zagotoviti pro
računska sredstva za potrebe telesne 
kulture v šoli — za redni pouk in za
šolska športna društva.

Ljubljana, ?. januar. Komisija za košarko 
eiiatxrdgovcumlwliyrdgvocenitxr(lgvcoumlwhy 
pri Okrajni zvezi za telesno kulturo Ljub
ljana je tudi za letošnjo zimsko sezono raz
pisala tekmovanje zimske lige za kluba ljub
ljanskega okraja. Tekmovali bodo tako pio
nirji, mladinci, mladinke, članice in člani. 
Ker je tekmovanje prijateljskega značaja 
lahko nastopajo tudi vsi trtti igralci,, ki 
zaradi prestopov ali podobnih slučajev še 
niso registrirani. Tekme se bodo igrale ob 
nedeljah in sicer v mesecu januarju in fe
bruarju.

Prvi so danes pričeli s tekmovanjem mla
dinci in mladinke. Le ti igrajo v telovad
nici TVD Partizan-Trnovo, kjer bodo prihod
njo nedeljo odigrali prve tekme tudi pio
nirji. Člani in članice pa bodo pričeli s tek
movanjem šele v mesecu februarju ter je rok 
prijav še možen. Tekme pa bodo igrali pred
vidoma v veliki dvorani GR in v telovadnici 
TVD Partizan-Tabor, in to prav tako ob 
nedeljah.

V konkurenci mladincev nastopa deset mo
štev, ki tekmujejo v dveh skupinah, enako pa 
tudi pionirji. Pri mladinkah na žalost sodelu
jejo samo štiri- moštva. Današnje prve tekme 
so pokazale, da so vsi mladi košarkaši imeli 
do sedaj v glavnem aktiven odmor. Tako je 
bilo mnogo napak in nesgurnosti v igri. Tek-

TURNIR V KEGLJANJU NA LEDU
Jesenice, 7. januarja. Na turnirju 

v kegljanju na ledu, ki so ga danes 
organiiz-i raki na drsa 1 i-šeu pod Me- 
žaikljo, je sodelovalo 13 ekip z Je- 
semic, Bleda in Kranj,ske gore. To 
tekmovanje sodi v okvir priprav 
z,a svetovno prvenstvo, ki bo od 
19. do 21. januarja v Italiji. Naj
boljši so bili kegljači Jesenic, saj 
so kar tri ekipe Jeseničanov za
sedite prva tri mesta.

Tek na km je pokazal, da so v do
kaj dobri formi Hlebanja, Lakota in Se
ljak. Se z večjdan zanimanjem smo 
spremljali potek teka mladincev. Vemo, 
da za starejšimi rast« nov naraščaj, med 
katerimi se oblikujejo Kobilica, Kalan, 
Kipač, Bavce in drugi. Danes, na za
detku sezone, lahko trdimo, da nas ta 
mladina ni razočarala. To še posebno 
velja za Ravenčana Bavčeta, ki je v 
odlični formi, pa tudi ostali, Kobilica, 
Krpač in Tišov, že dane« kažejo veliko 
nadatrjehest in ne bo dolgo, ko se bodo 
uveljavili tudi v članskih vrstah. Vse to 
dokazuje, da je bil letošnji način suhe
ga treninga po klubih pravilen in če 
bomo tudi v bodoče nadaljevali s takš
no voljo, bomo že v naslednjih sezonah 
več kot prijetno presenečeni.

Pri ženskah je stanje porazno. Med 
članicami nimamo druge kot Rekarjevo. 
Kdaj se bo to stanje izboljšalo, nihče 
ne ve! Vse to dokazuje, da v klubih 
nimajo pravilnega razumevanja za žen
ski naraščaj, kar je seveda velika ško
da. -Med mladinkami se je uveljavila 
Pšenica iz Mojstrane, ki je kot prva 
prispela na cilj pred obema Tolarjevi
ma. Prav bi bilo, da vsaj tem mladin
kam/ kolikor jih pač imamo, posvetimo 
vse večjo pozornost kot jo posvečamo 
danes.

BAVCE V ŠTAFETI 
Z NAJBOLJŠIM ČASOM

Danes je bil na sporedu tek štafet 
članov, članic in mladincev. Naše stro
kovno vodstvo se je odločilo sestaviti 
mladinsko štafeto, ki je nastopila med 
člani. Na startu se je zbralo 11 članskih 
štafet, 9 mladinskih in 4 ženske. Tudi 
danes je Bavče ponovno dokazal svojo 
visoko kvaliteto. Od vseh ll Članov, ki 
so kot prvi star tali v štafeti, je imel 
najboljši čas in je pustil za seboj dru- 
geplasiranega Janeza Pavčiča z 19 se
kundami. Seveda so bili ostali trije nje
govi tovariši v štafeti nekoliko slabši, 
zato je celotna štafeta osvojila šesto 
mesto in zaostala za prvo plasirano šta
feto za približno 7 minut. Sicer pa je 
bila najboljša frta . sfovenije I, ki so

jo sestavljali J. Pavčič, Seljak, Hleba
nja in Lakota. Avstrijci tudi danes niso 
mogli prehiteti Jugoslovanov in se tako 
oddolžiti za včerajšnji poraz.

Med ženskami so zmagale Poljakinje. 
Najboljši čas v štafeti je dosegla Polja
kinja Bijegun,. ki je pretekla progo, 
3.5 km v 10:02, medtem ko je naša Re
karjeva potrebovala za isto progo 10:41.

Tudi mladinci so se spoprijeli v šta
feti 3 X 3,5 km. Kljub temu, da Fužinar 
v svojih vrstah ni imel Bavčeta, so Ra
venčani še enkrat potrdili svoj sloves, 
ki ga uživajo med našimi tekači. V trdi 
borbi z mladimi Mojstrančani ter Gor
jani, so odnesli pomembno zmago, ki 
jim vliva nov polet za nadaljnje delo.

Po končani tekmi so naši tekntovalci 
odšli na svoje domove, kjer bodo na
daljevali s treningom. Oni, ki nimajo 
možnosti vadbe v matičnih klubih za
radi pomanjkanja snega, so odpotovali 
na Pokljuko, kjer bodo do sobote tre
nirali pod vodstvom trenerja Cveta Pav
čiča.

Rezultati — člani — 13 km: Hlebanja 
(Moj) 52:16. Lakota (Moj) 52:13. Maver 
(A) 52:24, Wetter (A) 52:48, Seljak (T) 
52:51, Krcgler (A) 53:12, Pfeffer (A) 53:15, 
J. Pavčič (E) 53:2.1, K or dež (T) 58:23 itd ; 
članice — 10 km: Bijegun (Polj) 33:01, 
Szcernjavska (Polj) S4:44, Lev/and c wsk a 
(Polj) 34:44, Rekar (Moj) 35:03 itd.; mla
dinci —t 7.5 lem: -Davče (Fuž) 28:55, Ko
bilica (Gorje) 27:21, Krpač (Fuž) 27:26, 
Maurer (Avstrija) 27:57, Tisov. (Boh) 
27:54, Kalan (Gor) 27:59, Praprotnik (T) 
28:03, Lavtižar (Moj) 28:22, Koc (Branik) 
28:32 itd.: mladinke — 5 km: Pšenica
(Moj) 22:35, M. Tolar (T) 23:21, I. Tolar 
(T) 23:36, Grintal (E) 24:02, Lipovšek (E) 
24:08 itd.

Štafeta — člani 4 X 7,5 km: Slovenija I 
1;38:34, Avstrija I 1:39:18, Avstrija II 
1 ;40>10. Slovenija II (Kordež, Pavčič C., 
Rež, Gregorič) 1:41:17, Avstrija III 3;4S:49 
Slovenija ITI. (mladinci) l;45:23. Enotnost 
i;46:22. Triglav-Moistrana-Gcrje 1:40:35, 
J o: eni c e-D d 1:59:52, Kopa on i k - R aš k a
1:53:07; mladinci: 3X3.5 km: Fužinar
(Kranjčan, Vidošič, Krpač) 29:02 Moj
strana 29:46 Gorje-Moistraha 20:59. Enot
nost 31:14. Partizan Ihan 31:25, Branik 
31:39, 2 i ro vn ic a-Trigl a v-Je 1 ovica 36:24;
ženske — 3X3,5 km: Polj sika 30:45, knm- 
bindrana štafeta Pol teka-Avstrija 32:11. 
Slovenija (Belaj, To\ar, Rekar) 33:55.

moranje pa bo sigurno prineslo potrebno si
gurnost v •vrste mlajših in bodo tako do 
pričetka glavne letne sezone že dokaj solidno 
pripravljeni. Razveseljivo pa je tudi, da so 
se danes prvič predstavile mladinke Ljub
ljane TVD Partizana — Sp. šiške. To sin po
vsem novoustanovljeni moštvi, ki se borita še 
s povsem začetniškimi težavami, vendar kot 
kaže to njihov trud, bodo le te kaj kmalu 
prebredle.

V današnjem prvem kolu so bili doseženi 
naslednji rezultati: mladinci: Slovan : Svo
boda 33:23 (lt:ll), Ljubljana : Olimpija 1 
44:39 (25:23), Olimpija 11 : Kamnik 65:26
(28:15), Moste : Medvode 39:19 (22:8). Mla
dinke: Slovan : Partizan-Sp. šiška 42:18 (15:6), 
Olimpija : Ljubljana 48:8 (25:3).

ROKOMETAŠICE BEOGRADA 
V POLFINALU

Beograd, 7. januarja. Rokometašice Beo
grada so se uvrstile v polfinale tekmovanja 
za pokal evropskih prvakov, ko so prema
gale v povratnem srečanju poljskega prvaka 
>Crakoviof z rezultatom 7:5 (3:4). Tekma je 
bila odigrana v športni dvorani Beograjskega 
razstavišča in si jo* je ogledalo okrog 1000 
gledalcev. Dvoboj je vodil romunski sodnik 
Vasilije Sideo.

Čeprav so Beograjčanke v prvi tekmi, ki 
so jo odigrale decembra v Krako\vu, izgu
bile 3:4, so se uvrstile v nadaljcnje tekmo
vanje zaradi boljše razlike v golih. Začetek 
današnje tekme je bil obetajoč za domače 
ljubitelje rokometa. Šele po sedmih minutah 
so domačinke uredile svoje vrste, vendar so 
do takrat . gostje vodile že 4:1. V drugem 
delu igre so Beograjčanke zaigrale kot prero
jene. Toda tudi gostje so se ogorčeno borile. 
Jugoslovanke pa so prevzele pobudo v svoje 
roke in jo obdržale do konca tekme. Tekma 
je bila zv.16 razburljiva in sta obe moštvi po
kazali zelo lepe akcije. Srečanje je odločila

boljša vzdržljivost jugoslovanske ekipe, ki je 
vso tekmo igrala zelo požrtvovalno. Največ 
zaslug za dragoceno Vmagcf iiilata vratarka 
Miladinovič in napadalka Jasič.

ITALIJANSKO NOGOMETNO 
PRVENSTVO

Rim, 7. jan. Na današnjih tekmah ita- 
UJartsilvega nogam e in ega prvenstva so bi
li doseženi naslednji rezultati: Fiorenti- 
n.a : Bologna 1:0, Torino : Inter 0:0, 
Lecco : Ju veni us 2:2, Cacania : Lane- 
1X3.951 2:0, Mi Lamo : Palermo 3:0, Rema : 
Saimpdoria 1:0, Atadanfa : Spal 1:1, Man
tova : Venezia 1:0. Tekma Padova : Utič- 
nese je bila prekinjena v )3. min. pri 
stanju 1:1 zaradi mogle.

Ing. B. IRISM C ! 14

ASK Olimpija je, deloma tudi zaradi svoje 
rekonvalescente, zasedla v dveh prvenstvih 
s-hbša mesta. Po dvojnem drugem mesta sta 
sledili dve četrti. Toda to je fcil že predvečer 
naskoka, ki nam je prinesel prvo zvezdico.

Minulo je sedem let od dne, ko sem po
slal član Olimpije. Več čas smo delali s 
Polno paro. Šele po tem dolgem čas« so 
2ažele padati prepreke, ki so nas delile od 
''rha. Prvi signal in izredna molilna vzpod- 
"ada je bilo prvenstveno srečanje? s Crveno 
zvezdo, ki smo jo po tolikih letih uialiko- 
Jaiija. premagali! Do tega dne smo se sre
bali skoraj dvajsetkrat. Vsakokrat smo Jin 
tihem upali, da se nam ho posrečilo. Ven

dar smo sezono za sezono ob zadnjem sod
nikovem žvižgu segali v roke in čestitali 
nasprotnikom. Tedaj, leta 1956 sta se v zad
njih kolih borili za prvenstvo Proleter iz 
Zrcnjanina, Crvena zvezda in en korak za 
njimi mi. Prvaki so imeli le eno težko go
stovanje v Ljubljani proti nam. Pred tem 
dvobojem sem dobil obširno pismo iz Zrc
njanina. V primeru naše zmage Prelelerjn 
prvenstvo skoraj ni moglo niti.

Ne morete si misliti kaj pomeni tradici
ja! Kakšen velik podvig je zahtevala oma
jana zavest, ki mora nastopiti proti tekmecu, 
ki ni poznal drugega sloga zn svoje številne 
zmage kot — superiornost. Toda ta nepo
zabni večer pod Cckinovim gradom ie iz
brisal naš športni kompleks. V naelektri- 
ziranem vzdušju se nismo lotili beograjča- 
nov z dragimi orožji kot smo jih rabili 
dotlej. Ni Lilo taktike. Ni bilo premišljeno
sti. Igrali smo kot bi se vsul plaz. Niti enega 
trenutka, nikjer na igrišču jim nismo pu
stili do sape. Nasprotnike smo pokrivali kot 
bi nam šlo za življenje. V ogenj sme poslali 
vse, tudi zadnji delček naše zmogljivosti.

Prihodnost Crvene zvezde se je odločila 
v “Ljubljani. Razlika je znašala 23 točk v naš 
prid. Take zmage smo težko dosezali tudi 
proti moštvom z dna lestvice. Dolgoletni 
prvak je plačal davek tistih, ki niso bili 
vajeni in niso znali prenesti porazov. V na
slednjem kolu so že nastopili nepopolni 
in .... ponovno izgubili. Po nepotrebnem. 
Novi prvak je bil Proleter. Vendar zaslug 
ni imel sam. Trdno smo se namenili, da bo
mo našo podporo obračunali ob letu.

Kot kapetan in trener moštva sem spo
mladi leta 195? doživel nekaj najprijetnejših 
uric. Na treninga reprezentance pred odho
dom na Kitajsko so sodelovali štirje člani 
Olimpije. Ksndus, Daneu, Dermastja in jaz. 
Precej pred sestankom na katerem so bila 
sporočena imena reprezentantov sem po
znal odločitev. Nišem je zaupa! svojim klub
skim tovarišem. Želel sem, da v popolnosti 
preživijo trenutke nadvse mučne negotovo
sti, in čas največjega triumfa. Kakšni so 
bili bi vam lahko najbolje orisal pogled nn 
Matica Dermastij o. Vse kar se je v njem

zganilo je bilo zapisano na obrazu, ki so ga 
orosile znojne kapljice.

Odpotovali smo vsi. Bilo je romanje, ki 
je prekalilo še tistih nekaj drobtin, ki so 
nam bile potrebne v borbi za najboljšega 
v Jugoslaviji. Razen tega pa doživetje, ki 
nos je peljalo dalj kot nam je to dovolje
vala domišljija, ki mu ni manjkalo ničesar, 
ne bizarnosti popolnoma tujega in novega 
sveta, ne privlačnosti nenehnega odkrivanja 
detedaj popolnoma neznanih stvari in ljudi.

Ponovno si bom sposodil nekaj strani iz 
popotnih zapiskov.

Po 40 urah leta je prva skupina naših 
košarkarjev prispela v Peking. Isti dan^ bi 
moral prispeti tudi drugi del naše moške 
reprezentance. Ko je zrakoplov prispel, smo 
izvedeli, da je dr. Kotnrovič premalo za
upal »Aeroflolu« in zaradi slabega vremena 
ostal z ostalimi v Irkutsku. Čeprav smo med 
letom na Kitajsko pristali v Lwowii, Kijevu, 
Moskvi, Kazanu, Sverdlovsku, Novosibirsku, 
Krasnojarsku, Irkutsku in mongolski pre
stolnici Ulan Batorjn je bilo potovanje pri
jetno in hitro.



Na zmagovalnem odra
Klrfonen i Sli J loške

SKUPŠČINA KOŠARKARSKE ZVEZE JUGOSLAVIJE

Nadaljevanje s i. strani

jji seriji skokov je pokazal vse 
like dovršenega skakalca. To pa 

fe bilo seveda premalo, da bi se 
»bije uvrstil. Ostali reprezentanti, 
Oman, Pečar in Eržen za zdaj še 
ne sodijo v areno z močno med
narodno udeležbo.

Naše zastopstvo se je v tem času 
tudi raztovarjalo z vodstvi posa- 
firaznih držav za udeležbo na med
narodni tekmi, ki bo čez štirinajst 
dni na Galetovem v Ljubljani. Zve
deli smo, da so se že sedaj prija
vili skakalci iz Zahodne Nemčije, 
NDR in Sovjetske zveze. Verjetno 
sp bodo tem priključili še Avstrij
ci in Poljaki.

Nem ško-a vs t r i jis ka turneja j e ^ to- 
raj zaključena in je v marsičem 
razkrila še neiasnosti okrog forme

•posameznih tekmovalcev iz Evrope. 
O tem, kakšna je bila turneja im 
kaj vse so tekmovalci, trenerji im 
Opazovalci doživeli, razpravi jasno 
na drugi strani našega lista.

Rezultati: Egiger (A) 222,7 (130, 91), 
Recknagel (NDR) 220,3 (87,5, 90,5), 
Happle (ZN) 215 (90,5, 91,5), Bocka- 
la (NDR) 213,6 (87, 94), Lesser
(NDR) 218,8 (88, 83,5)), Ihle (ZN)
210.5 (87,90), Saga (Nor) 208,8 (B3, 
85), Wiecorek (Polj) 208 (85,5, 86), 
Samov (SZ) 206,1 (80, 86,5), Rolkar t 
(ZN) 205,9 (81, -86,5) itd., 25. Šlibar
195.5 (79, 85,5), 26. Zajc 194,6 (*315, 
82,5), 33. Jemc 192,3 (78, 85), 41. 
Oman 188,9 (75, 82,5), 6!. Pečar 182,2 
(77, 74), Eržen 147,3 (77, 78,5).

V skupnem plasmaju je zmagal 
Finec Kirjomen, ki je nabral 865,1 
točke. Sledita Egger z 853,4, Slilve- 
noimen 843,2 itd.

35.000 registriranih 
košarkarjev vssokinbih

HAZUMUIVO
leseničani nagbo&iši

Nadaljevanje s 1. strani 
JESENICE : CELJE 22:2 

(7:1, 10:1, 5:0)
Jesenice, 7, januarja. Jesenice so 

včeraj zvečer odigrale drugo tekmo 
v letošnjem prvenstvu. Na drsališču 
pod Mežakljo so gostovali hokejisti 
iz Celja. Gostje imajo zelo mlado 
moštvo, med njimi pa so tudi trije 
nekdanji igralci jeseniškega kluba. 
Jeseničani so visoko zmago popol
noma zaslužili in bi bila brez dvo
ma še večja, če bi v vratih Celja 
ne stal odlični vratar Podsedelšek, 
ki je star šele 14 let in je brez 
dvoma najmlajši vratar v zvezni 
hokejski ligi. Kljub temu pa ga 
lahko ocenimo za enega najboljših 
v srečanju med hokejisti Jesenic 
in Celja.

Strelci — Jesenice: Felc 5. Kli
nar 4, Tišler in B. Jan 3, Smolej in 
Valentar 2, Brun, Trebušak in 1. 
Jan 1. ^

Celje: Čebulj in Trebušak po t.
Gledalcev 1909.
Sodnika Gorše in Kozjek.
Srečanje sicer ni bilo zelo pri

vlačno, ker je bila premoč Jesenic 
preveč očitna, vendar je bila to 
kljub temu lepa tekma, še posebno, 
če pomislimo, da so Celjani le dva
krat trenirali. Domačini so kaj 
kmalu načeli mrežo gostov iz Celja, 
sai je B. Jan spravil puck v gol

Celjanov že v drugi minuti, v tretji 
in šesti minuti pa je bil uspešen 
Klinar. Čebulj je zmanjšal razliko 
v 7. minuti in po tem golu so Ce
ljani zaigrali zares lepo. V drugi 
tretjini je Celjanom že primanj
kovalo sape, Jeseničani pa so se 
dobro razigrali in bili tudi zelo 
učinkoviti. Zadnja tretjina je prav 
tako potekala v znamenju premoči 
domačinov, saj so gostje iz Celja 
odšli na svojo polovico in se le bra
nili. še višjo zmago Jeseničanov je 
preprečil odlični vratar Celja Pod
sedelšek.

Zahodna cona A skupina
Jesenice 3 3 0 0 53:3 6
Medveščak 2 10 1’ 13:20 2
Celje 2 0 0 2 3:34
Ljubljana 10 0 1 0:12

Vzhodna cona A skupina
Partizan 1 1 0 0 5:1
Beograd 110 0 8:5
Crv. zvezda 2 10 1 8:6
Spartak 2 0 0 2 4:15

Medrepubliški namiznoteniški 
dvoboj Bill in Slovenije

DVE ZMAGI ZA SLOVENIJO
Sarajevo, 7. januarja. Namizno

teniški reprezentanci Sloveni ie in 
BrH sta odigrali včeraj in danes 
dve- srečanji v Zenici in Sarajevu. 
V obeh dvobojih je zmagala repre
zentanca Slovenije, in sicer v Zenici 
9:4, danes v Sarajevu pa 9:3.

Za reprezentanco Slovenije so na
stopili Tomc, Veeko in Frelih ter 
mladinki čadeževa in Petračeva. 
Za reprezentanco BiH pa Gazič, 
Oranič in Stader ter mladinki Mitro
vič in Lučič.

NAJBOLJŠI V SENTI
Beograd, 7. januarja. Od 15. do 

30. januarja bo v Senti četrta jugo
slovanska namiznoteniška šola, ka
tere se bodo udeležili najbolj obeta
joči mladi igralci in igralke iz vse 
Jugoslavije. Nastopili bodo nasled
nji mladinci Korpa, Veeko, Frelih, 
Atanackov. Trupej, Stojanovič, 
Strojnik. Šurbek ter mladinke Mi
trovič, Krajger. Lučič, Zrimec. Mi
kec in Stojšič. Trenerja bosta Tere- 
čik za mladince in Andjclič za mla
dinke.

lestvica naslednja:

Triglav 8 7 1 0 71:15 15
Odred 8 7 0 1 67:50 14
Lj ubi j ama 9 . 5 1 3 63:53 9
Ilirija 8 4 0 4 43:56 8
Fužinar 9 2 0 7 48:70 4
Jesenice 10 0 0 10 22:90 0

UVEDENA ENOTNA ŽENSKA ZVEZNA KOŠARKARSKA LIGA - TRI DRUGE ZVEZ

NE KOŠARKARSKE LIGE — BRANKO RADOVIČ OPROŠČEN KAZNI — DANILO 
KNEŽEVIC PONOVNO IZVOLJEN ZA PREDSEDNIKA KSJ.

Zagreb, F. januarja. Včeraj in danes je bila 
v Zagrebu v sejni dvorani študentskega cen
tra redna skupščina Košarkarske zveze Ju
goslavije. Poleg delegatov posameznih košar
karskih republiških zvez je skupščini priso
stvoval tudi glavni tajnik Zveze za telesno 
kulturo Jugoslavije tov. . Milan Ercegan ter 
predsednika Zveze za telesno kulturo Hrvat- 
ske tov. Srečko Bjelič.

Po uvodnih besedah predsednika Danila 
Kuezeviča, ki je med drugim poudaril, da 
uspehe naših košarkarjev ni treba gledati 
samo po doseženih rezultatih, ampak tudi po 
vse večjem številu registriranih košarkašev ▼ 
Jugoslaviji, je skupščina pričela z delom. 
V nadaljnjem je bila Iznesena tudi posebna 
kritika na delo zbora sodnikov Jugoslavije, 
ki ni opravičil svoj obstoj ter bil enoglas- 
pp sprejet sklep, da se zbor sodnikov ukine. 
Fdrmirana pa je bila posebna sodniška ko
misija pri Sekretariatu KŠJ, ki ji predseduje 
B:>žo Munčan.

V nadaljnjem delu je skupščina danes pre
gledala in sprejela predloge organizacijske in 
tekmovalne komisije, ki je včeraj zasedala 
pozno v noč. Tako so sprejeli mnoge važne 
sklepe, ki bodo odločilnega pomena v na;- 
elaljnjem razvoju jugoslovanske košarke.

■ Spet bo enotna osemčlanska ienska zvez
na košarkarska liga.

M Vsi klubi, člani zvezne zenske košarkar
ske lige morajo obvezno imeti tudi moštpg 
mladink, o nasprotnem, plačajo kazen 200.000 
dinarjev ra fond republiških zvez za napre
dek zenske košarke.

■ Soglasno sprejet sklep, da v bodoče odo
brava ose TedUtracUs edino sekretariat KŽJ. 
kolikor sekfiffltfc fttj niijii, d& pr er egi si racija 
ni o redu, odbije prošnjo kandidate. Kolikor

pa ta še nadalje vztraja, je lahko registriran 
za nov klub šele po poteku dveh let in pol.

H Osnovali so tri druge zvezne lige —- 
zahodna (5 klubov iz Slovenije in 5 iz Hroat- 
ske), srednja (5 klubov iz BiH), vzhodna (3 
klubov iz Srbije ter 3 iz Makedonije in Črne 
gore).

B Za moško zvezno ligo bodo imeli tudi 
v prihodnje enotne kvalifikacije. Tako bo

enoten kvalifikacijski turnir, na katerem bo 
nastopilo šest moštev, in sicer najboljše sfo- 
vensko in hrvaško moštvo iz zahodne druge 
lige, ter po dva predstavnika srednje in 
vzhodne druge zvezne lige.

B Branko Radovič je bil oproščen kazni 
dozioljenjske prepovedi igranja. Dovoljeno 
mu je, da o prihodnji sezoni tekmuje za K K. 
Split, za kar je že vložil prošnjo za regi
stracijo.

B Sprejet je nov statut KZ J.
Za predsednika je skupščina ponovno izvo

lila tov. Danila Kneževiea, za podpredsed
nika Nebojšo Popoviča, mesto tajnika pa je 
ponovno prevzel Bora Stankovič.

TRGOVSKO PODJETJE

Manufaktura
LJUBLJANA Trubarjeva cesfa 27 Telefon 33-638

nudi v svojih poslovalnicah bogato izbiro razno
vrstnega blaga, volnene in bombažne tkanine za 
ženske in moške obleke, tkanine za posteljnino, 
blago za telesno perilo, pohištveno blago, razne 
podloge, volnene odeje, dečjo opremo itd.

FRASOVA
na prvem mestu

Beograd, 7. januarja. Mariborska 
padailka Erika Fras, ki je letos do
segla ped državnih in en svetovni 
rekord je bila proglašena za naj- 
bol išo športnico Letališke zveze Ju- 
gosilaviiiie v letu 1961. Dobila je tra
dicionalno priznanje Letalske zveze 
»Zlatega orla«. To priznanje pode
ljujejo za izredne ■uspehe vsako 
leto.

Na drugem mestu je ljubljanski 
motorni pillot Jože Krumpak, ki je 
kuni zmagal na evropskem aero-

REPUBLIŠICA NAMIZNOTENIŠKA 
LIGA

----- Vrstni red žše ni znan
Do zaključka republiške namiz

noteniške lige nas ločita še dve ko
li, oziiroma točneje, še štirje dvo
boji. Danes je bilo ha sporedu 7. 
kolo in so bili doseženi naslednji 
rezultanti:

Fnžinar : Ilirija 7:9 
Odred : Jesenice 9:2 
Ljubljana : Jesenice 9:2 
Čeprav se je tekmovanje v tej 

ligi nagnilo že k zaključku, še ved
no ni mogoče reči, kdo od obeh 
tekmecev bo osvojil prvo mesto 
Triglav ali Odred.

Po doslej odigranih tekmah je

iai/ama

Vsem športnikom 

in športnim org&n;zsc am

želi srečno novo leto 1962

Kolektiv

PORAZ IN ZMAGA HOKEJISTOV 
LJUBLJANE

Ljubljana, 7. jan. Včeraj in danes so 
gostovali v Ljubljani hokejisti Kranjske 
gore. V prijateljskem srečanju so se 
dvakrat pomerili z Ljubljano. V soboto 
so zmagali hokejisti Ljubljane z 12:1, 
danes dopoldan pa se je v povratni tek
mi uspelo hokejistom Kranjske gore re- 
vanžirati Ljubljani za sobotni poraz, saj 
so zmagali s 6:2.

Izbrani za turnir republik
Ljubljana, F. januarja. Se štirinajst dni 

loči slovenske telovadec od turnirja republik 
v Novem Sadu, kjer bodo branili lansko prvo 
mesto. Pred štirinajstimi dnevi so pregledali 
znanje naših vrhunskih telovadcev v poljubnih 
vajah na Taboru, danes pa so to storili v 
študijski telovadnici še v obveznih vajah, s 
katerimi bodo tekmovali na svetovnem prven
stvu v Pragi. Uspehi v obveznih vajah so 
dokaj slabši kot so bili v pretekli tekmi v 
poljubnih vajah. Smola tudi tokrat ni po-

Mednarodno teniško prvenstvo 
v Avstraliji

JOVANOVIČ IN PILIC MED GLEDALCI

Sidney, 7. jan. — Na&a teniAka Igralca 
Bora Jovanovič in Nikola Pilič, kil sta 
že več mesecev na gostovanju po Av
straliji, sta zello slabo startala na med
narodnem prvenstvu Avstralije. Oba sta 
bila že v drugem kolu izločena, in sicer 
sta ju premagala dva mlada Avstralca. 
Boro Jovanoviča je premagal 20-letni 
Robert Kilderry s 7:5, 6:0, 6:0, Pilica pa 
Owen Davidson z 8:6, 6:2, 7:5.

V ostalih srečanjih tretjega kola so 
bili doseženi naslednji rezultati: moški: 
Emerson (Avstralija) : Mukergija (Indi
ja) 6:2, 6:4, 6:3, Stol (Avstrail) : Kilderry 
(Avstral) 6:3, 6:2, 6:4, Fraser (Avatral) : 
Tayk>r (Angl) 6:1, 6:4, 10:8, Huwitt (Av
stralija) : Lain (Avstralija) 3:6, 6:1, 7:5, 
6:1.

čivala in Šrot je moral zaradi hudega spo
drsljaja ua drogu povsem odstopiti od nadalj
njih vidnejših mest. Zlasti pa je ponovno 
presenetil Jeseničan Zvone Stražišar iu po
vsem zasluženo zasedel drugo mesto. Ob 
koncu današnjega tekmovanja so določili slo
vensko reprezentanco, ki nas bo zastopala na 
turnirju republik v Novem Sadu. — Sestav
ljajo jo: Miro Cerar, Zvone Stražišar, Mar
jan Skaza, Tine Šrot in Emil Čelesnik.

V Novem Sadu bo tudi izbirna tekma za 
sestavo državne reprezentance, ki se bo po
merila z ustrezno reprezentanco Zahodne 
Nemčije. Na tern tekmovanju bosta sodelo
vala poleg slovenske reprezentance na tur
nirju Republik še slovenska tekmovalca zvez
nega razreda Oblak in Trugar.

Rezultati— preskok: 1. Stražišar 9.40, 2. Ob
lak 9.30, 3. Cerar 9.20, bradlja: 1. Cerar 9.80,
2. Šrot 9.30, 3. Skaza 8.80, konj z ročaji:
1. Cerar 9.80, 2. Šrot 9.30, 3. Skaza 9.10, 
krogi: !. Šrot 9.20, 2. Cerar 9.00, 3. Straži
šar 8.60, parter: i. Cerar 9.00, 2. Oblak 8.50,
3. Čelesnik 8.40. Skupno: T. Cerar 56.50,
2. Stražišar 51.10, 3. Skaza 50 80, 4. Čelesnik 
48.90, 5. Oblak 48.60, 6. Šrot 43.80.

London — Predstavniki nogometnih 
zvez in nogometnih lig Anglije, Škotske, 
Sev. IrSke in Wailesia so sklenili, da n© 
bodo sodelovali v evropskem pokalu na
rodov. Sporazumeli pa sk> se, naj nji
hove nogometne eki pe sodeluj j eo v tek
movanju za evropski pokal prvakov, za 
evropski piokal pokalnih prvakov io po
kalnem tekmovanju sejemskih mest.

raillyjii, na katerem je na-sl-opalo 
70 tekmovalcev iz 14 držav. Ta 
uspeh mu ni prinesel »Zlatega or
la«, ker je bilo to edino večje tek
movanje na katerem je nastopil T 
letu 1961.

Vrstni red najboljših spor laikov 
Letališke zveze Jugoslavije je na
slednji: 1. Erika Fras (Mrh) padal
stvo, 2. Jože Krumpak (Lj) motor
ni pilot, 3. Marijan Ivauček (Zgb) 
modelarstvo, 4. Jože Mrak (Vršac) 
jadralstvo, 5. Stane Debeljak (Vr
šac) padalstvo, 6. Natalija Stefano
vič (Bgd) padalstvo, 7. Julij Nero
ne (Tr.Zgb) modelarstvo, 8. Milan 
Dolinar (Vršac) jadralstvo, 9. Pe- 
tromir Miškovič (Bgd) padalstvo, 
10. Arsen Kukora (Sar) motorni 
pilot.

Odlična igra 
Crvene zvezde

Nadaljevanje s 1. strani
Botafogo: Manga, Jod, Zemaria, Rildo, Al- 

ston, Nilton, Edson, Didi, China, Amarildo, 
Zagallo.

Crveua zvezda: Vukičevič, Durkooič. To
mič, IvoŠ, Šijakovič, Popovič, Adrejič, Ma- 
raoič, Melič, Šekularac, Stipič.

Po poročilih iz Santiaga lahko sodimo,.da 
ima Crvena zvezda velike možnosti, da osvoji 
na tem turnirju prvo mesto. To bi bil eden 
največjih uspehov jugoslovanskega nogometa 
sploh. Zvezda mora odigrati še dve tekmi, 
najprej proti Colo-Coio, zatem pa še proti 
Fercnzvarosu. Vsekakor je bil Botafogo med 
vsemi temi najtežji nasprotnik.

Kratke vesti
Frankfurt — Škot John Mccoermaek, 

evropski prvak v boksu srednje kate
gorije je včeraj ohranil svoj naslov, ko 
je premagal zahodno«]eniškega tekmoval
ca Heinija Freytaga.

Koln — Na tradicionalni kolesarski 
dirki šest dni sta v Kolnu zmagala ni
zozemska profesionalca Rik van Steen- 
berger in Emil Severeyns. V 145 urah 
so prevozili 3000 km.

Sidney —- V plavalnem srečanju Ja- 
pfonaka : Avstralija, ki je bilo v petek 
v Sidneyu, so zmagali Japonci s 53:23. 
Na tem tekmovanju sta dva avstralska 
tekmovalca preplavala progo 220 y me
tuljček v času, ki je boljši od uradnega 
svetovnega rekorda. IS-letni Hayee je to 
progo preplaval% v času 2:14,9 17-letni
Ber v pa je potreboval za to progo 
2:15,9. najboljši Japonec na tej progi je 
bil VostiLmuta 2:17,4. To Je bila tudi 
najbolj zanimiva točka tega dvoboja.

100 TEKMOVALCEV NA PAVLOVEM 
SMUKU

Ravne, F. januarja. Pri Ravuab nad Preva
ljami je bil danes osmi tradicionalni Pavlov 
smuk, ki je veljal istočasno tudi za prven 
stvo koroške smučarske podzveze v smuku. 
Proga, ki je bila dolga 1600 m z višinsko 
razliko 323 m, je bila odlično pripravljena ter 
je imela il vratič. V dokaj ugodnem vremenu 
je nastopilo 100 tekmovalcev iz sedmih klu 
bov: Branika ((Mrb), Črne, Mežice, Raven. 
Fužinar, Slovenj Gradca, Dravograda in Pre 
valj. Tekmovali pa so elani, članice in mla 
dinci, vsi na isti progi. Favorit tekmovanja 
Dokša (Br) je bil diskvalificiran, ker je iz 
pustil vrata.

Rezultati — člani: t —2 Fanedl D. (F) in 
Vogrinc (Br) 1:10.7, 3. Pusto-imšek (M) in 
Navodnik (F) 1:12.2, Maže (Br) 1.14, mladinci: 
1. W!odyga (F) 1:13.7, 2. Škrinjar (P) 1:23.3, 
Žlebnik (M) 1:23.6, 4 Pučko (Sl. Gr) 1:24, 
5. Dermanšek (Č) 1:25.4; ženske: 1. V zdovc 
(P) 1:32.3, 2. Fanedl Milka (F) 1:45.4, 3. Tevž 
(F) 1.50.

Tekmovanje je bilo predvsem pri članih 
izredno izenačeno, kar kažejo tudi doseženi 
rezultati. Mladinke in članice pa so tekmo
vale skupno v razredu žensk. Organizacija 
v izvedbi smučarskega kluba Prevalje je bvla 
odlična.


